
CUMHURBAŞKANI Recep Tayyip Erdoğan,
Türkiye ile Hollanda arasında oynanan 2024

Avrupa Şampiyonası çeyrek final maçını
izlediği Almanya ziyaretinin ardından yurda
dönerken uçakta gazetecilere açıklamalarda
bulundu, soruları yanıtladı. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, Türkiye Futbol Federasyonu Başkan-
lığını, teknik kadroyu, şampiyonanın organizas-
yonunda emeği geçen herkesi tebrik etti.

ŞAMPİYONADA EMEĞİ GEÇEN HERKESİ TEBRİK ETTİ

MANİSA Ticaret ve Sanayi Odası ve
Yunusemre Belediyesi öncülüğünde

hayata geçirilen projeye Mislata
Belediyesi (İspanya) Valencia Ticaret ve
Sanayi Odası (İspanya) ortaklık ediyor.
Yaklaşık 4 milyon TL tutarlı projenin in-
celeme ayağında heyet, Amsterdam ve
Rotterdam’da bir dizi ziyaretlerde bu-
lundu.Manisa ile benzer sanayi yapısı ve
nüfus yoğunluğu, iklim değişikliği ve şe-
hirleşme etkileri yaşayan Mislata
Belediyesi (İspanya) ile Valensiya Ticaret
ve Sanayi Odası proje ortaklığı kurulan
ekip, bu konuda Avrupa’da en iyi uygu-
lama örneklerinin yer aldığı Amster-
dam’da inceleme yaparak iyi uygulama-
ları yerinde görme fırsatı buldular. 

PROJENİN MALİYETİ YAKLAŞIK 4 MİLYON LİRA

www.manisakulishaber.com 5 Lira8 Temmuz 2024 Pazartesi

Bu kapsamda Manisa TSO ve Yunusemre Belediyesi heyeti Amsterdam’da incelemelerde bulundu

DAHA YEŞiL BiR MANiSA iÇiN 
Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası(Manisa TSO) ve Yunusemre
Belediyesi, daha yeşil bir Manisa
için önemli bir adım attı. "Herkes
İçin Daha Yeşil Bir Gelecek Pro-
jesi", Türkiye ile Avrupa Birliği
(AB) Şehir Eşleştirme-Yeşil Bir
Gelecek İçin Eşleştirme Programı
II (TTGSII) kapsamında Manisa
Ticaret ve Sanayi Odası ve
Yunusemre Belediyesi heyeti, 
Hollanda’nın başkenti Amster-
dam’da incelemelerde bulundu.

HOLLANDA’YI iNCELEDiLER!

Manisalı avukatlar kentsel dönüşüm
davalarına hazırlanıyor

MANİSA Barosu, eğitim seminerlerinde son
dönemlerde gündemden düşmeyen ‘Kentsel

Dönüşüm’ sürecini ele aldı. Manisa Barosu ve
Türkiye Barolar Birliği işbirliğiyle gerçekleştirilen
eğitim seminerinde İstanbul Barosu’ndan Avukat

Ali Rıza İlgezdi, ‘Kentsel Dönüşüm Süreç Yöne-
timi’ konusunda bilgilendirdi. Manisa Barosu
Başkanı Av. Ümit Rona, “önümüzdeki 3-5 sene
içinde dava türlerinden birini meşgul edecek en
önemli konu kentsel dönüşümdür” dedi.

AK Partili Vekil Arınç 
LGS şampiyonlarını ağırladı

AK Parti MKYK Üyesi ve Manisa Milletvekili Mücahit
Arınç LGS şampiyonlarıyla bir araya geldi. 28 Hazi-

ran'da sonuçları açıklanan Liselere Giriş Sınavı'nda
Yunusemre'den dört öğrenci tüm soruları doğru cevap-
layarak 500 tam puan almıştı. AK Parti MKYK Üyesi ve
Manisa Milletvekili Mücahit Arınç öğrenciler, aileleri ve
öğretmenleriyle kahvaltıda bir araya geldi. 

Şehzadeler belediyesi
kiracılarına kötü haber

ŞEHZADELER
Belediye

Başkanı Gülşah
Durbay, belediyeye
ait taşınmazların
ihale edilerek ki-
ralanması için
Ömer Faruk Çelik döneminde
Encümenin aldığı kararı uygula-
maya başladı. Sözleşmesi biten
ve bitecek olan kiracılara tebligat-
lar gönderildiğini kaydeden
Başkan Durbay “ Yasal olarak
önceki yönetimin aldığı kararı
uygulamak zorundayız”dedi. 

BİZDEN ÖNCEKİ YÖNETİMİN KARARINI UYGULUYORUZ

Cumhurbaşkanı Erdoğan 
UEFA’ya tepki gösterdi

Manisa Ticaret ve Sanayi Odası ve Yunusemre Belediyesi daha 
yaşanabilir bir Manisa için anlamlı bir projeyi hayata geçiriyor
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Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası(Manisa TSO) ve Yunu-
semre Belediyesi, daha yeşil bir
Manisa için önemli bir adım
attı. "Herkes İçin Daha Yeşil Bir

Gelecek Projesi", Türkiye ile
Avrupa Birliği (AB) Şehir Eşleş-
tirme-Yeşil Bir Gelecek İçin Eş-
leştirme Programı II (TTGSII)
kapsamında Manisa Ticaret ve
Sanayi Odası ve Yunusemre
Belediyesi heyeti, Hollanda’nın

başkenti Amsterdam’da incele-
melerde bulundu.

Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası ve Yunusemre Beledi-
yesi öncülüğünde hayata geçi-
rilen projeye Mislata Belediyesi
(İspanya) Valencia Ticaret ve
Sanayi Odası (İspanya) ortaklık
ediyor. Yaklaşık 4 milyon TL tu-
tarlı projenin inceleme aya-
ğında heyet, Amsterdam ve
Rotterdam’da bir dizi ziyaret-
lerde bulundu. Manisa ile ben-
zer sanayi yapısı ve nüfus
yoğunluğu, iklim değişikliği ve
şehirleşme etkileri yaşayan
Mislata Belediyesi (İspanya) ile
Valensiya Ticaret ve Sanayi
Odası proje ortaklığı kurulan
ekip, bu konuda Avrupa’da en
iyi uygulama örneklerinin yer
aldığı Amsterdam’da inceleme

yaparak iyi uygulamaları ye-
rinde görme fırsatı buldular.
Şehir Plancısı ve Sürdürülebilir
Amsterdam Kurucusu Cornelia
Dinca rehberliğinde Amster-
dam’daki yeşil enerji modelle-
rini inceleyen heyet bu
modellerin diğer şehirlerde uy-
gulanabilirliği noktasında bilgi
aldılar.

YEŞiL DÖnÜŞÜM iLE
iLGiLi sUnUM YaPILDI

Ziyaretin ikinci gününde ise
heyet Hollanda Türkiye Ticaret
Odası Derneği ve Rotterdam Ti-
caret Odası ile görüşmelerde
bulundular. Hollanda Türkiye Ti-
caret Odası Derneği kurucu
başkanı Ethem Emre ve Yöne-
tim Kurulu Üyesi Sayın Fred van
der Weijde tarafından yeşil dö-
nüşüm, akıllı şehirler, gri su gibi
birçok konuda yaklaşık bir saat
sunum yapıldı. Sunumda anlatı-
lan modellerin ülkemize uyumu
konusunda fikir alışverişinde
bulunuldu. Hollanda Türkiye Ti-

caret Odası Derneği ziyaretin ar-
dından Rotterdam Ticaret Oda-
sı’nı ziyaret eden heyet Oda
Yöneticisi Cor Bekker rehberli-
ğinde  Rotterdam şehrinin ve
Hollanda’nın sürdürülebilir
enerji politikası hakkında detaylı
bilgi aldı.

Hollanda inceleme gezisine
Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası’nı temsilen Yönetim Ku-
rulu Başkan Yardımcısı Çağrı
Tuatay, Yönetim Kurulu Muha-
sip Üyesi Mehmet Baki Kılıç,

Yönetim Kurulu Üyeleri Hüseyin
Bezci, Necdet Özgürler, Meclis
Başkan Yardımcısı Gencay
Esendağ, Proje ve İş Geliştirme
Koordinatörü Mehmet Can
Çakar, Basın Danışmanı Gök-
han Aytaç, Yunusemre Beledi-
yesi’ni Temsilen Özel Kalem
Müdürü Seyit Ali Özmen, Proje
Sorumluları Selma Oruç,
Ahmet Sarıgül ve Mislata Bele-
diyesi (İspanya), Valencia Tica-
ret ve Sanayi Odası temsilcileri
katılım sağladı.

Manisa Ticaret ve Sanayi Odası (Manisa TSO) ve Yunusemre Belediyesi daha yaşanabilir bir Manisa için anlamlı bir pro-
jeyi hayata geçiriyor…  Bu kapsamda Manisa TSO ve Yunusemre Belediyesi heyeti Amsterdam’da incelemelerde bulundu

Daha yeşil bir Manisa için
Hollanda’yı incelediler!
Daha yeşil bir Manisa için
Hollanda’yı incelediler!
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İl ve içe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 238 63 61

YENİ HASTANE ECZANESİ 
0236 231 15 47

PELİN AKKAYA ECZANESİ

BAHAR ECZANESİ 

0236 250 66 44

0236 234 40 29

NÖBETÇİ 
ECZANELER
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ŞİFA ECZANESİ
1827 - Londra Antlaşması imzalandı.
1885 - Fransız bilimci Louis Pasteur'ün bulduğu kuduz aşısı, ilk kez bir insana uygulandı.
1905 - Alfred Deakin, ikinci kez Avustralya Başbakanı seçildi.
1917 - Arabistanlı Lawrence, Arap isyancılarla birlikte Akabe kentine saldırdı.
1923 - Georgiy Çiçerin, ilk Sovyet Dışişleri Halk Komiseri olarak resmen göreve başladı.
1924 - Dr. Safiye Ali Hanım Başkanlığında bir Heyet, Uluslararası Kadınlar Kongresi'ne
katılmak üzere Londra'ya gitti.
1927 - Danıştay göreve başladı.
1953 - Edirne depreminde ağır hasar gören tarihi Edirne Saat Kulesi yıkıldı.
1957 - John Lennon ve Paul McCartney, ilk kez Birleşik Krallık'ta bir festivalde tanıştılar.
1964 - Malavi, Birleşik Krallık'tan bağımsızlığını ilan etti.
1965 - Millî İstihbarat Teşkilatı Kanunu, Meclis'de kabul edildi.

GÜNÜN OLAYI

MANİSA’NIN Alaşehir ilçe-
sinde boş bir arazide erkek ce-
sedi bulundu.   

Olay Alaşehir’e bağlı Tepe-
köy Mahallesi'nde meydana
geldi. Edinilen bilgiye göre,
sabah saatlerinde üzüm bağına
gitmek için yola çıkan vatan-
daşlar, boş bir arazide hareket-
siz şekilde yatan bir şahıs
farketti. Vatandaşlar durumu
hemen jandarma ekiplerine bil-
dirdi. Kısa sürede olay yerine
sağlık ekipleriyle birlikte gelen
jandarma ekipleri, çevrede gü-
venlik önlemi aldı ve olay ye-
rinde incelemelerde bulundu.
Sağlık ekiplerinin ilk müdahale-
sinde şahsın olay yerinde haya-
tını kaybettiği tespit edilirken,
yapılan kontrollerde şahsın vü-

cudunda herhangi bir darp
veya kesici-delici izine rastlan-
madı.  Jandarma ekiplerinin
yaptığı incelemede şahsın Kula
nüfusuna kayıtlı 27 yaşındaki
Ramazan Seylan olduğu tespit
edildi. Hayatını kaybeden Ra-

mazan Seylan, kesin ölüm se-
bebinin belirlenmesi için otopsi
yapılmak üzere hastane mor-
guna kaldırıldı. 

Jandarma ekiplerinin
olayla ilgili soruşturması sürü-
yor. İHA

Alaşehir’de boş arazide erkek cesedi bulundu   

Kula’da çıkan orman yangını söndürüldü
MANİSA'NIN Kula ilçesinde, ma-

kilik ve ormanlık alanda çıkan yangın
söndürüldü.

İlçeye bağlı kırsal Hamidiye Ma-
hallesi yakınlarında başlayan yangın,
karadan ve havadan yapılan müda-
hale ile gece saatlerinde kontrol altına
alındı.

Ekiplerin yangının etkili olduğu
arazideki söndürme ve soğutma ça-
lışmaları da tamamlandı.

Hamidiye Mahallesi sınırlarında
dün öğleden sonra çıkan yangına
İzmir Orman Bölge Müdürlüğü ile Ma-
nisa Büyükşehir Belediyesi İtfaiyesine
bağlı ekipler sevk edilmişti. AA

Bir gencin öldüğü kazanın
sürücüsü tutuklandı 

MANİSA'NIN Kula ilçe-
sinde önceki gece saat 02.30
sıralarında meydana gelen ve
22 yaşındaki bir gencin yaşa-
mını yitirdiği trafik kazasındaki
otomobil sürücüsü, çıkarıldığı
mahkemece tutuklanarak ce-
zaevine gönderildi. Öte yan-
dan, elim kazada yaşamını
yitiren 22 yaşındaki genç ise
ailesinin ikamet ettiği Ayvatlar
Mahallesi'nde toprağa verildi.   

Kaza, önceki gece saat
02.30 sıralarında 4 Eylül Ma-
hallesi Dr. Sadık Ahmet Cad-
desi üzerinde meydana geldi.
Edinilen bilgiye göre, E.K. ida-
resindeki 45 RA 1555 plakalı
otomobil, sürücüsünün direk-
siyon hakimiyetini kaybetmesi
sonucu kontrolden çıktı.

Cadde üzerinde bir süre sav-
rulan otomobil, takla atarak
ters döndü. Kazanın şiddetiyle
otomobilden savrulan ve oto-
mobilde yolcu olarak bulunan
Mehmet Can Ünlü (22), olay
yerine gelen 112 acil servis
ekiplerinin yaptığı müdaha-
lede yaşamını yitirdiği belir-
lendi. Kazanın ardından Kula
İlçe Emniyet Müdürlüğü'ne
bağlı ekipler tarafından gözal-
tına alınan otomobil sürücüsü
E.K., bugün işlemleri tamam-
lanmasının ardından Kula Ad-
liyesi'nde hâkim karşısına
çıkarıldı. Otomobil sürücüsü
E.K., nöbetçi hakemlikçe tu-
tuklanarak Salihli Kapalı Ce-
zaevine gönderildi. 

Öte yandan, olay yerinde
hayatını kaybeden Mehmet
Can Ünlü(22),  ailesinin ikamet
ettiği ilçeye bağlı Ayvatlar Ma-
hallesinde kılınan cenaze na-
mazı ile gözyaşları arasında
toprağa verildi. İHA

Kamyonet, yat taşıyan
tıra çarptı: 1 yaralı! 

MANİSA’NIN Kırkağaç ilçe-
sinde seyir halindeki
kamyonetin yat taşı-
yan tıra arkadan
çarptı. Kazada
kamyonet sürü-
cüsü yaralandı. 

Kaza,  İzmir-
İstanbul Oto-
yolu’nun Kırkağaç
ilçesi sınırlarında mey-
dana geldi. Edinilen bilgiye
göre, Emirhan Y. yönetimindeki
35 COM 609 plakalı kamyonet,
aynı yönde seyir halinde olan
Levent B. idaresindeki 48 AFH

699 plakalı tırın dorsesine
çarptı. Kazada kamyonet

sürücüsü yaralanır-
ken, yat taşıyan

tırın sürücüsü
kazayı yara al-
madan atlattı.
İhbar üzerine

olay yerine
gelen sağlık ekip-

leri yaralı sürücü
Emirhan Y’yi ambulansla

Soma Devlet Hastanesine kal-
dırdı. Bir süre tek şeritten veri-
len yol, araçların çekilmesinin
ardından normale döndü. İHA

Kamyon ile traktör çarpıştı: 1 ölü  
MANİSA’NIN Salihli ilçe-

sinde kamyon ile traktörün çar-
pışması sonucu meydana
gelen kazada ağır
yaralanan traktör
sürücüsü kaldı-
rıldığı hasta-
nede hayatını
kaybetti.  Kaza,
Salihli-Gölmar-
mara yolu Tekeli-
oğlu Mahallesi Bintepeler
mevkiinde meydana geldi. Edi-
nilen bilgiye göre, H.İ. yöneti-
mindeki 20 ABU 126 plakalı

kamyon ile Halil Uzun (28) yö-
netimindeki 35 DC 9792 plakalı
traktör çarpıştı. Kazada traktör

sürücüsü ağır yaralandı.
Çevredekilerin ihbarı üze-

rine kaza yerine sağlık
ve jandarma ekipleri
sevk edildi. İhbar üze-
rine olay yerine gelen

sağlık ekipleri tarafından
Salihli Devlet Hastanesine

kaldırılan traktör sürücü doktor-
ların tüm müdahalelerine rağ-
men hayatını kaybetti. Kaza ile
ilgili soruşturma başlatıldı. İHA
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Manisa Seyahat, artan
akaryakıt fiyatları ve maliyetler
nedeniyle bilet fiyatlarını yüzde
25 artırdı. Tam bilet 100 TL'den
125 TL'ye, öğrenci bileti ise 90
TL'den 110 TL'ye çıktı.

Manisa ve İzmir arasında
yıllardır tek ulaşım firması ola-
rak yolcu taşıyan Manisa Se-
yahat, artan maliyetler
nedeniyle bilet fiyatlarına
yüzde 25 zam yaptı. Akaryakıt
fiyatlarının 46 TL’yi bulması,
taşımacılık sektöründe faaliyet

gösteren firmaların maliyetle-
rini önemli ölçüde artırdı. Bu
maliyet artışı, doğal olarak
bilet fiyatlarına da yansıdı.

Manisa seYaHaT
BiLeT FiYaTLarı

Manisa ve İzmir arasında
yıllardır tek ulaşım firması ola-

rak yolcu taşıyan Manisa Seya-
hat, bilet fiyatlarına yüzde 25
zam yaptı. Artan akaryakıt fi-
yatları ve Manisa’da toplu taşı-
maya gelen zammın ardından
bilet fiyatlarında artışa giden
Manisa Seyahat’te tam bilet
100 liradan 125 liraya, öğrenci
bileti 90 liradan 110 liraya çıktı.
En son zam 23 Mart 2024 tari-
hinde yapılmıştı.

Manisa-iZMir 
arasınDa KaÇınıLMaZ

ZaM
Son dönemde akaryakıt fi-

yatlarında yaşanan artış, bu
zam furyasının ana nedenle-
rinden biri olarak öne çıkıyor.
Yapılan zamlarla birlikte akar-
yakıt fiyatı 46 TL’yi bulurken
taşımacılık sektöründe faaliyet
gösteren firmaların maliyetle-
rini önemli ölçüde artırdı ve
kaçınılmaz olarak bilet fiyatla-
rına yansıdı.

YOLCULarDan 
BaZıLarı HaK VeriYOr 
BaZıLarı eLeŞTiriYOr

Manisa Seyahat’in bilet fi-

yatlarına yaptığı zam, yolcular
arasında farklı tepkilere yol açtı.
Bazı yolcular, artan maliyetlerin
farkında olduklarını ve zamların
kaçınılmaz olduğunu kabul
ederken, bazıları ise bu duru-
mun ekonomik olarak kendile-
rini zorlayacağını belirtiyor.
Özellikle öğrenciler, artan bilet
fiyatlarının bütçelerini olumsuz
etkileyeceğini ifade ediyor.

Akaryakıt fiyatlarının gele-

cekte nasıl bir seyir izleyeceği,
taşımacılık sektöründeki mali-
yetlerin ve dolayısıyla bilet fi-
yatlarının ne yönde
değişeceğini de belirleyecek.
Uzmanlar, akaryakıt fiyatlarının
düşmemesi durumunda, sek-
törde yeni zamların olacağını
belirtiyor. Bu durum, hem taşı-
macılık firmalarını hem de yol-
cuları zorlamaya devam
edecek gibi görünüyor.

Manisa-İzmir arasına zam geldi

Manisa'nın Sarıgöl ilçe-
sinde 2024 yılının erkence
üzüm türü olan Superiol hasa-
dına başlandı. Superiol cinsi
üzüm bağda 35-50 TL arasında
satılırken, Trakya İlkeren cinsi
üzümün ise 35 TL'den satıldığı
öğrenildi.  Manisa’da üzüm
faaliyetlerinin en yoğun olduğu
yerlerin başında gelen Sarı-
göl'de erkence üzüm çeşitlerin-
den olan Superiol ve Trakya
İlkeren'de hasat zamanı baş-

ladı. İlk hasadın Mustafa Çalık
isimli üreticinin 4 dönümlük Su-
periol cinsi üzüm bağında ya-
pıldığı öğrenilirken, Superiol
cinsi üzümün 35-50 TL ara-
sında Trakya İlkeren üzümün
ise 35 TL'den satımına başlan-
dığı öğrenildi. Sabahın erken
saatlerinde kesimlere başlanan
erkence üzüm türü olan Supe-
riol üzümü iç piyasada satılmak
üzere büyük illere gönderiliyor.
Sarıgöl'de mevsimin ilk er-

kence üzümünü satan üretici
Mustafa Çalık, "Bu yıl erkence
üzüm hasadına başlandı. İl-
çede ilk hasat bana nasip oldu.
Öğrendiğimiz kadarıyla da De-
nizli'nin Buldan ilçesinde de
hasadın başladığı yönünde bil-
giler aldık. Sezonun tüm üzüm
üreticilerine hayırlı olmasını di-
lerim." dedi. 

"YaŞ ÜZÜMÜ peŞin
paraYa saTın" 

İlçede başta Çekirdeksiz
Sultaniye olmak üzere 9 farklı
tür üzüm yetiştirildiğini aktaran
Sarıgöl Ziraat Odası Başkanı Ali
İhsan Ülgen hasadın başladığı
şu günlerde geçmiş yıllarda bir
çok üreticinin mağdur olmasına
neden olan dolandırıcılık olayla-
rının tekrar yaşanmaması için
yaş üzümlerin mutlak peşin pa-
raya satılması gerektiğinin altını
çizdi. Ülgen şunları söyledi:
"Sarıgöl'de sezonun erkence
üzüm türü olarak yetiştirilen
Superiol ve Trakya İlkeren
üzümlerinin kesimleri başladı.
Üzüm üreticilerimize hayırlı
olsun. Her yıl yaptığımız bir

çağrı var yine tekrar etmekte
fayda var. Yaş üzümlerinizi
mutlaka peşin para ile satın.
Her yıl birçok üreticimiz mağ-
dur oluyor. Öte yandan Çekir-
deksiz Sultaniye üzüm

bağlarında örtme işlemleri
devam ediyor. Çekirdeksiz Sul-
taniye üzümü hasadı Ağustos
ayının 15'inden başlayacak ve
aralık ayı sonuna kadar devam
edecek. İlçemizde 120 bin de-

karlık alanda üzüm yetiştiril-
mektedir. Sarıgöl'de ova ve
Yayla bağcılığı sayesinde başta
Çekirdeksiz Sultaniye üzüm
olmak üzere dokuz tür sofralık
üzüm yetiştirilir."  iHa

Manisa'nın Sarıgöl ilçesinde erkence çeşit olan Superiol üzümde ilk kesimler başladı   

Manisa'da erkence üzümde hasat başladı   

DepreMe dayanıksız ol-
duğu gerekçesiyle yıkılıp yeni-
den yapılan Kızılçukur Şehit
Ahmet Şılak Ortaokulu binası
tamamlandı.

Manisa'nın Sarıgöl ilçesinde
depreme dayanıksız olduğu
gerekçesiyle yıkımı yapılan ve
aynı yerde inşaatına başlanan
Kızılçukur Şehit Ahmet Şılak
Ortaokulunun yeni binası ta-
mamlandı.   

Sarıgöl İlçe Milli Eğitim
Müdürü Cezmi Yıldırak inşaatı
tamamlanan okulda şube mü-
dürleri Yüksel Kanyılmaz ve
Muhammet Çetin ile birlikte in-
celemelerde bulundu. 

İlçedeki eskiyen okul bina-
larını bir bir yenilemeye devam
ettiklerini ifade eden Sarıgöl
İlçe Milli Eğitim Müdürü Cezmi
Yıldırak, "Sarıgöl'ümüzü eğiti-
min güçlü yatırımları ile gele-
cekle buluşturuyoruz. Büyük ve
güçlü devletimizin eğitime sun-
duğu geniş imkânlar doğrultu-
sunda İlçemiz genelindeki yeni
okul inşaatları tüm hızıyla
devam etmektedir. Bakanlığı-
mız koordinesinde yıkımına ve
yerine yenisi yapılmasına karar
verilen Kızılçukur Şehit Ahmet
Şılak Ortaokulunun inşaatı ta-
mamlandı. 4 sınıflı okulumuz
önümüzdeki eğitim öğretim yı-

lında öğrencilerimize kapılarını
açacaktır. Türkiye Yüzyılı viz-
yonumuza yakışır bir şekilde
yeni yapılacak ve yapılan okul-
larımız modern dizaynları ile
göz doldurmaktadır. 

Yeni açılacak ve tamamla-
nacak okullarımız sayesinde
eğitim alt yapımızı daha da
güçlendireceğiz. Sarıgöl eğitim
ailesi olarak ilçemizin eğitim
seviyesinin yükseltilmesi nok-
tasında üstümüze düşen gö-
revleri hep daha ileriye şiarıyla
hep birlikte en iyi şekilde yap-
maya devam ediyoruz. Allah
devletimize zeval vermesin."
dedi.  iHa

Sarıgöl'deki okullar bir bir yenileniyor   Sarıgöl'deki okullar bir bir yenileniyor   

Manisa merkez mahalle-
leri besleyen ana isale hattının
geçtiği Şehzadeler ilçesi Kültür

Merkezi önünde ani oluşan
arıza, MASKİ İçme Suyu Dai-
resi ekiplerinin gece saatle-

rinde yürüttüğü özverili ça-
lışma ile giderildi. Manisalıların
su kesintisi dolayısıyla mağdu-
riyet yaşamaması için ekipler
çalışmalarına 4 Temmuz Per-
şembe akşamı saat: 23.00'da
başladı. Gece saatlerine kadar
devam eden çalışma tamam-
landıktan sonra kesintiden et-
kilenen mahallelere sular
kademeli olarak verildi. Manisa
Su ve Kanalizasyon İdaresi
(MASKİ) ekipleri, çalışmalar
dolayısıyla su kesintisi yaşana-
cak olan 11 mahalleyi etkile-
yen Şehzadeler ilçesi Kültür
Merkezi önündeki arızaya
akşam saat: 23.00'da müda-
haleye başladı. Arızayı gi-

derme çalışmaları gece saatle-
rine kadar sürdü. Çalışmaları
İçme Suyu Daire Başkanı
Kerim Ali Oruç Orhan da biz-
zat takip etti. Yapılan çalışma-
lar ile ilgili bilgi veren Daire
Başkanı Orhan, “Manisa mer-
kezimizi besleyen ana isale
hattımızda aniden meydana
gelen arıza 11 merkez mahal-
lemizi etkileyen bir arızaydı.
Arızanın giderilmesi için içme
suyu dairemize bağlı ekipleri-
mizi bölgeye yönlendirdik.
Yurttaşlarımızın mağdur olma-
ması için çalışmalarımızı gece
saatlerine kadar yürüttük.
Ekiplerimiz gece boyunca arı-
zanın giderilmesi için özveriyle

çalıştı. Arızayı kısa sürede gi-
deren tüm emekçi arkadaşla-
rıma teşekkür ediyorum" dedi.

Müdahale çalışmalarının ar-
dından Çarşı, Utku, 1.Anafar-

talar, 2.Anafartalar, Peker, Yar-
hasanlar, Dinçer, Tevfikiye,
Aynı Ali, Saruhan ve Arda ma-
hallelerine sular kademeli ola-
rak verildi. Haber merkezi

MASKi su kesintisi için gece boyu çalıştı MASKi su kesintisi için gece boyu çalıştı 
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aK ParTi MKYK
Üyesi ve Manisa Milletve-
kili Mücahit Arınç LGS
şampiyonlarıyla bir araya
geldi. 28 Haziran'da so-

nuçları açıklanan Liselere
Giriş Sınavı'nda Yunusem-
re'den dört öğrenci tüm
soruları doğru cevaplaya-
rak 500 tam puan almıştı.
AK Parti MKYK Üyesi ve
Manisa Milletvekili Müca-

hit Arınç öğrenciler, aileleri
ve öğretmenleriyle kahval-
tıda bir araya geldi. 

Öğrencileri başarıları
için tebrik eden Arınç,
"Hepinizle gurur duyuyo-
ruz. İnşallah başarılarınızın

devamı gelecektir. Zorlu
bir sınav döneminden çık-
tınız. İyi bir tatili hak etti-
niz." dedi. 

Eğitim ve öğretimde
sınav odaklı başarı-
nın her şey olmadı-
ğını ifade eden
Arınç, "Sizin gibi
pırıl pırıl kardeşleri-
mizin  düzgün in-
sanlar olarak
yetişmesinin yanı
sıra akademik ba-
şarı da kazanması
hepimizi çok mutlu
ediyor" dedi. 

Kahvaltıya katı-
lan öğretmenlere,
okul idarecilerine,
İlçe Milli Eğitim Mü-
dürü ve yöneticile-
rine de seslenen
Arınç; "Büyük feda-
karlıklar yaparak
genç nesillerin ye-
tişmesini sağlıyor-

sunuz. Sizlere ne kadar te-
şekkür etsek az" ifadele-
rini kullandı. Kahvaltı
sonrası başarılı öğrencilere
hediye takdim eden Arınç,

öğrenciler, aileleri ve öğ-
retmenleriyle hatıra fotoğ-
rafı çektirdi.  Kahvaltıya
Yunusemre AK Parti İlçe
Başkanı İlkcan Durmaz,

Yunusemre AK Parti Kadın
Kolları Başkanı Hacer
Hazar ve Yunusemre İlçe
Milli Eğitim Müdürü Yıldı-
ray Demirtaş da katıldı.

AK Partili Arınç LGS şampiyonlarını ağırladı

BİNA İŞLERİ YAPTIRILACAKTIR
İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ SAĞLIK BAKANLIĞI

BAKAN YARDIMCILIKLARI
Merkezefendi Devlet Hastanesi Tadilat İşi (Kısmi Teklife Açıktır) yapım işi 4734 sayılı
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup,
teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler
aşağıda yer almaktadır:
İKN : 2024/868067
1-İdarenin
a) Adı : İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ SAĞLIK 

BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi : Akmescit Mahallesi İzmir Caddesi No: 291
Yunusemre/MANİSA 45010 YUNUSEMRE/MANİSA
c) Telefon ve faks numarası : 4448045 - 2362504112
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve 
e-imza kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı : Merkezefendi Devlet Hastanesi Tadilat İşi 

(Kısmi Teklife Açıktır)
b) Niteliği, türü ve miktarı : 1. Kısım: Merkezefendi Devlet Hastanesi 

Çocuk Acil Revizyonu ve Fizik Tedavi Ünitesi
Revizyonu Tadilatı 2. Kısım: Merkezefendi 
Devlet Hastanesi Asansör Pano Revizyonu 
ve Şifre Aletleri Yapım İşi tadilatı 3. Kısım 
Merkezefendi Devlet Hastanesi Yoğun Bakım
ve Ameliyathane Servisi 4 Adet UPS Aküleri
Değişim ve Tesisatı Yapım İşi Tadilatı
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale 
dokümanı içinde bulunan idari şartnameden
ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Merkezefendi Devlet Hastanesi
ç) Süresi/teslim tarihi : Yer tesliminden itibaren 90 (Doksan) takvim 

günüdür.
d) İşe başlama tarihi : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 7

gün içinde yer teslimi yapılarak işe
başlanacaktır.

3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 29.07.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : İl Sağlık Müdürlüğü Toplantı Salonu

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde 
uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile
fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık
oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.
4.1.5 İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt
yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin 
yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret
odası bünyesinde bulunan ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest
muhasebeci mali müşavir tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği
tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belge.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken 
kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen
bedelin % 50 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş 
deneyimini gösteren belgeler.
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak
mühendislik ve mimarlık bölümleri:
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
1.Kalem için Bu ihalede benzer iş olarak 11.06.2011 tarihli ve 27961 sayılı Resmi 
Gazetede yayımlanarak yürürlüğe giren “Yapım İşlerinde İş Deneyiminde 
Değerlendirilecek Benzer İşlere Dair Tebliğ” de yer alan (B) Üst Yapı Bina Grubu 
işlerden III. Gruptaki işler benzer işlere denk sayılacaktır.
2 .Kalem için Yapım İşlerinde Benzer İş Grupları Tebliğinde belirtilen C-III Grubu İşler
(Asansör Elektro-Mekanik İşleri) benzer iş olarak kabul edilecektir.
3. Kalem için Yapım İşlerinde Benzer İş Grupları Tebliğinde belirtilen DIV Grubu İşler
(1 KV Altı Elektrik Tesisat ve Kesintisiz Güç Kaynağı Tesisat İşleri) benzer iş olarak
kabul edilecektir.
4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
Elektrik ve Elektronik Mühendisliği
İnşaat Mühendisliği
Makine Mühendisliği
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek
olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak,
teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden 
gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu
üzerine ihale yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda
geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin 
reddedilecektir.

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: 2057764

Şehzadeler Belediye Baş-
kanı Gülşah Durbay, belediyeye
ait taşınmazların ihale edilerek ki-
ralanması için Ömer Faruk Çelik
döneminde Encümenin aldığı ka-
rarı uygulamaya başladı. Sözleş-
mesi biten ve bitecek olan
kiracılara tebligatlar gönderildiğini
kaydeden Başkan Durbay “ Yasal
olarak önceki yönetimin aldığı ka-
rarı uygulamak zorundayız”dedi. 

Şehzadeler Belediyesi’nin ta-
şınmazlarını çok düşük rakamlara
kullanan kiracılar için 10
yıldır yapılmayan kira-
lama ihalesinin yeni-
den yapılması için
harekete geçildi.  

Ömer Faruk
Çelik başkanlı-
ğında 19 Eylül
2023 tarihinde
yapılan Encümen
Toplantısı’nda be-
lediye taşınmazları-
nın kira ihalesinin
yapılması için oybirli-
ğiyle alınan karar, yeni yö-
netimle birlikte uygulanmaya
başlandı. Önceki dönem Encü-
men’in aldığı kararı uygulayan

yeni yönetim,  kira sözleşmesi
biten ve bitecek olan belediyenin
taşınmazlarındaki kiracılara, yapı-
lacak olan ihale ile ilgili tebligatlar
göndermeye devam ediyor. 

“saYIn ÇeliK 
BaŞKanlIĞIndaKi 
enCÜMenin aldIĞI

KararI UYGUlUYOrUz”
Şehzadeler Belediye Başkanı

Gülşah Durbay, konuyla ilgili şu
açıklamada bulundu“Belediyemi-
zin muhtelif mahallelerde bulunan

taşınmazları uzun yıllar çok
düşük ve komik bedellerle

ihale yapılmadan kiraya
verilmiş. Sayıştay de-
netçileri,  bizden ön-
ceki dönemlerde
belediyemizde yap-
tığı incelemelerde ta-
şınmazların ihale
yapılmadan çok

düşük rakamlara kira-
lanarak kamunun za-

rara uğratıldığını
raporunda belirtmiş ve ta-

şınmazların ihale yapılarak kira-
lanması gerektiği uyarısında
bulunmuş. Bununla ilgili de ön-
ceki dönem belediye başkanı

Sayın Ömer Faruk Çelik başkanlı-
ğında 19 Eylül 2023 tarihinde top-
lanan belediye Encümeninde
oybirliğiyle kira sözleşmesi biten
taşınmazların, ihalelerinin yeniden
yapılması kararı alınmış. 

“ÖdeMelerini dÜzenli 
YaPan, nOrMal Kira 
ÖdeYen esnaFIMIzIn 

haKKInI GÖzeTeCeĞiM”
“Yasal olarak önceki yöneti-

min aldığı kararı uygulamak zo-
rundayız. Önceki yıllarda
değerinin çok çok altında kirala-
nan yerlerin kira bedellerini ol-
ması gerekene çekmek
zorundayız. Onun haricinde hiç-
bir iltimas olmadan belediyenin
mülkünü normal kira ücretiyle ki-
ralayıp, ödemelerini düzenle
yapan kiracılarımızın da hakkını
gözetmek için elimizden geleni
yapıyoruz. Onları mağdur etme-
den süreci tamamlamayı planlı-
yoruz. Ben belediyenin mülkünü
usulüne uygun kiralayan ve işini
doğru yapan esnaflarımızın ya-
nındayım. Onlara hiçbir mağduri-
yet yaşatmamak için elimden
gelen gayreti gösteriyorum.”
haber merkezi

Belediye kiracılarına kötü haber

Manisa Barosu, eğitim semi-
nerlerinde son dönemlerde gün-
demden düşmeyen ‘Kentsel
Dönüşüm’ sürecini ele aldı. Ma-
nisa Barosu ve Türkiye Barolar Bir-
liği işbirliğiyle gerçekleştirilen
eğitim seminerinde İstanbul Baro-
su’ndan Avukat Ali Rıza İlgezdi,
‘Kentsel Dönüşüm Süreç Yöne-
timi’ konusunda bilgilendirdi. 

Manisa Barosu Başkanı Av.
Ümit Rona, Baro olarak meslek-
taşlarının ihtiyaç duyduğu bu tür
eğitimlere her zaman önem verdik-
lerini ifade ederek, 35. konferansı
gerçekleştirdiklerini açıkladı. Baro,
“Bu eğitimin farklı bir özelliği var.
Bizim düşüncemize göre meslek-
taşlarımızla yaptığımız görüşme ve
analizlere göre önümüzdeki 3-5
sene içinde dava türlerinden birini
meşgul edecek en önemli konu
kentsel dönüşümdür.  Mani-
sa’mızda kentsel dönüşüm olarak
baktığımızda Manisa Merkez
olsun, Akhisar olsun, Salihli olsun
kentsel dönüşüm gerektiren ve
kentsel dönüşüm şartları taşıyan
binalardan oluşuyor. Dolaysıyla
meslektaşlarımızın bu alanda kar-
şılaşacağı sorunlar, dava türleri,
tartışmalar, toplantılar ve bu hu-
suslarda yaşacakları hukuki müca-
delelerde hem bilgileri yenileme
hem de bu alanda bilgi sahibi ol-
maları adına Manisa Barosu olarak
eğitim konularımız arasına kentsel
dönüşümü de ekledik. Böyle bir
konu olunca aklımıza gelen ilk isim
Ali Rıza İlgezdi oldu. Bu konuda
önemli çalışmaları ve kitapları bu-
lunuyor. Kendisine bu önemli ko-
nuda eğitim verdiği için teşekkür
ediyorum” dedi.  Avukatlara Kent-

sel Dönüşümü anlatan Avukat Ali
Rıza İlgezdi, ülkemizin toprakları-
nın yüzde 92’sinin nüfusunun
yüzde 70’nin ve sanayinin ise
yüzde 75’lik kısmının deprem hat-
tında yer aldığına dikkat çekerek,
özellikle de bu rakamlardan dolayı
kentsel dönüşümün çok önemli ol-
duğunun altını çizdi. İlgezdi, “Ora-
daki yüzde 70 ve 75 rakamları var.
Nüfusun yüzde 45’i, sanayisinde
yüzde 55’i Çorlu’dan girip Sakar-
ya’dan çıktığınız alanda. Bunu
niçin söylüyorum. Olası bir Mar-
mara depreminde bu deprem ola-
cak. En iyimser tahminle 100 bin
en kötümser tahmini 1 milyon can
kaybının olduğu bir süreç yaşaca-
ğız. Sizler bizlere yetişemeyeceksi-
niz. İlk 72 saatte
ulaşamayacaksınız. Bu 72 saatten
sonraki can kaybı bir sürpriz olma-
yacak. Enkazdan çıkarılan her can
bir mucizeymiş gibi gösterilecek.
Dolaysıyla bizim buna hazırlanma-
mız lazım. Birçok imparatorluğa ev
sahipliği yapmış bir olan İstanbul
bir yıkımla karşı karşıya. Çünkü iki
tarafta yollar kesilecek, köprüler
çökecek. Olası bir Marmara dep-
reminde neyle karşı karşıya kala-

cağımızı biliyoruz. Ama bu toplum
bunu unutacaksınız. 6 Şubat’ı
unuttuk. Maraş unutuldu, Malatya
unutuldu, Hatay unutuldu, unuta-
caksınız. Kapınız tekrar deprem ta-
rafından çalınıncaya kadar aklınıza
getirmeyeceksiniz, getirmiyoruz
unutuyoruz. Biz çok iyi biliyoruz
ama uygulamadığımız deprem öl-
dürmez bina öldürür. 

9.8 şiddetiyle sarsılan Şili’de,
9.6 şiddetiyle sarsılan Arjantin’de
artık insanlar depremden dolayı öl-
müyorsa bizim yapı tekniğini ve
yapı stoğumuzu gözden geçirme-
miz lazım ” dedi.  

Siz İzmir’de olan bir deprem-
den etkilenmeyeceksiniz. Siz bire-
bir deprem hattındasınız. Birinci
kuşak deprem bölgesindesiniz. Bi-
rinci kuşak deprem hattında olan
bir şehirde elbette eğer çocukları-
nıza, kendinize mezar almak iste-
miyorsanız gereken tedbiri
almalısınız. Ülkemizde kentsel dö-
nüşüm var.  Ne yazık ki sürekli de-
ğişiyor. Ancak ülkemizde kentsel
dönüşüm rantsal dönüşüm haline
geldi. Kentsel dönüşüm süreci çok
iyi değerlendirilmelidir. ” diye ko-
nuştu.

Manisalı avukatlar kentsel dönüşüm
davalarına hazırlanıyor 
Manisalı avukatlar kentsel dönüşüm
davalarına hazırlanıyor 
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Cansu MERİÇ

yunuSemre Belediye
Başkanı Semih Balaban’ın eşi
Serap Balaban’ın öncülüğünde
başlatılan Her Kadın Güzeldir
Projesi ile ilçede yaşayan ka-
dınlara kuaför hizmeti götürülü-

yor. Projenin ilk durağı Bağyolu
ve Gülbahçe Mahallesi oldu. 

İlçede yaşayan kadınların
kişisel ihtiyaçlarının düşünüle-
rek hayata geçirilen ‘Her Kadın
Güzeldir Projesi start aldı. Yu-

nusemre Belediye Başkanı
Semih Balaban’ın eşi Serap
Balaban’ın öncülüğünde başla-
tılan projenin ilk durağı Bağyolu
ve Gülbahçe mahalleleri oldu.
Gerçekleştirilen çalışmaya Yu-
nusemre Belediye Başkanı
Semih Balaban’ın eşi Serap
Balaban, Yunusemre
Belediyesi Kadın
ve Aile Hizmet-
leri Müdürü
Şaver Yük-
sel, Yunu-
semre
Belediyesi
hanım lo-
kallerinde
hizmet
veren kuaför-
ler ve bölgede
yaşayan kadınlar
katıldı. Proje kap-
samında kadınlara kua-

förlük hizmeti
sunuldu. İki ma-

hallede yaşayan
kadınlar çalışmadan

memnuniyetini dile geti-

rirken Yunusemre Belediye-
si’ne, Başkan Balaban ile eşi
Serap Balaban’a teşekkür etti.
Kuaförlük hizmetine ulaşmakta
güçlük çeken kadınlar için ger-

çekleştirilen proje kapsamında
her hafta Cuma günleri ilçenin
belirli mahallelerinde kuaförlük
hizmeti sunulacak. haber mer-
kezi

türKiye'De devlet des-
tekli tarım sigortaları kapsa-
mında 2019-2023 döneminde
toplamda 15,5 milyar liralık
hasar tazminatı ödenirken 4,5
milyar lira ile "don" ilk sırada

yer aldı. Türkiye İstatistik Kuru-
mundan derlenen bilgilere
göre, gelişen sigortacılık sek-
törü, çiftçilerin bilinçlenmesi ve
devlet tarafından verilen des-
teklerin etkisiyle tarımda sigor-

talı sayısı ve biriken sigorta pri-
minde artış görüldü.

Türkiye'de 2019-2023 dö-
neminde bitkisel ürün, sera,
büyükbaş/küçükbaş hayvancı-
lık, kümes hayvancılığı, su

ürünleri ile arıcılık gibi alanlarda
faaliyette bulunanlara dolu,
don, sel ve su baskını, yangın,
heyelan ve hortum gibi afetler
nedeniyle hasar ödemesi ya-
pıldı.

en çoK haSar 
ÖDemeSi Don Ve Dolu 

Sebebiyle yapılDı
Söz konusu dönemde en

fazla ödeme yapılan afet ko-
nusu "don" oldu. Don hasarı
için 4 milyar 492 milyon lira
ödeme yapılırken, bu afeti 4
milyar 10 milyon lirayla "dolu"
takip etti. Geçen yıl "don" için
2,4 milyar lira hasar ödemesi
yapıldı.

Ödemede ön plana çıkan
diğer kalemler ise 1,2 milyar li-
rayla "zorunlu kesim", 697,3
milyon lirayla "fırtına", 668,3
milyon lirayla "sel ve su bas-

kını", 457 milyon lirayla yavru
ölümü, 415,7 milyon lirayla
"yaban domuzu", 237,2 milyon
lirayla "yavru atma" şeklinde sı-
ralandı. Hortum, yangın ve he-
yelanın ise en az hasar
tazminatı ödenen kalemler ol-
duğu görüldü.

Deprem afeti için de
2022'de 39 bin 321 lira olan
hasar ödemesi, geçen yıl "asrın
felaketi" olarak nitelenen Kah-
ramanmaraş merkezli deprem-
lerin ardından 3 milyon 664 bin
liraya çıktı.

Devlet destekli tarım sigor-
talarında 2019'da 1 milyar
155,9 milyon lira, 2020'de 1
milyar 313,5 milyon lira,
2021'de 2 milyar 554,2 milyon
lira, 2022'de 3 milyar 393,3 mil-
yon lira ve geçen yıl 7 milyar
111,2 milyon lira hasar öde-

mesi yapıldı. Böylece 5 yılda
yapılan ödeme 15 milyar 528,2
milyon lirayı buldu.

poliçe SayıSınDa 
artıŞ DeVam etti

Bu dönemde poliçe sayısı
ile sigortaların toplam bede-
linde de düzenli artış görüldü.
2019'da 2 milyon olan poliçe
sayısı, 2020'de 2,2 milyona,
2021'de 2,5 milyona, 2022'de
3 milyon 77 bine, geçen yıl ise
3 milyon 86 bine ulaştı.

Sigortaların toplam bedeli
2019'da 55,2 milyar lira olurken
bu tutar 2020'de 83,1 milyar li-
raya yükseldi. 2021'de 124,4
milyar liraya, 2022'de 296,1
milyar liraya çıkan tutar, geçen
yıl ise 638,3 milyar lira oldu.
Böylece 5 yılda sigortaların
toplam bedeli 1,2 trilyon lira
olarak hesaplandı. aa

Devlet destekli tarım sigortalarında en fazla
ödeme don hasarlarına yapıldı

Devlet destekli tarım sigortalarında en fazla
ödeme don hasarlarına yapıldı

Kooperatiflerin Des-
teklenmesi Programı (KOOP-
DES) kapsamında 5 yılda 714
kooperatif için yaklaşık 97 mil-
yon liralık hibe desteği sağ-
landı.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat,
her yıl temmuz ayının ilk cu-
martesi günü kutlanan Uluslar-
arası Kooperatifler Günü
dolayısıyla açıklamalarda bu-
lundu.

Türkiye'de kooperatiflerin
Ticaret, Tarım ve Orman ile
Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği bakanlıklarının görev
alanlarında faaliyet gösterdiğini
belirten Bolat, sistemdeki yak-
laşık 50 bin kooperatiften 35
bininin aktif durumda olduğunu
söyledi.

Bolat, Türkiye'de kurulan

kadın kooperatifi sayısının 1138
olduğuna işaret ederek, Bakan-
lığının görev alanında 40 türün
üzerinde kooperatif bulundu-
ğunu aktardı.

"KOOP-DES ile destekle-
nen kooperatiflerin çoğu gıda
sektöründe faaliyet gösteriyor"

Kooperatif ve üst kuruluşla-
rının üretim ve istihdama katkısı
olacak yatırım projelerinin des-
teklenmesi amacıyla 2020 yılın-
dan kurulan KOOP-DES
hakkında bilgi veren Bolat,
programın 2020-2023 döne-
minde kadın kooperatifleri öze-
linde sürdürüldüğüne dikkati
çekti.

Bakan Ömer Bolat, KOOP-
DES'in kurulduğu 2020 yılında
41 ilde 139 kooperatifin 141
projesine 14,3 milyon lira hibe

sağlandığını belirterek, sözlerini
şöyle sürdürdü:

"Programla 2021'de 59 ilde
145 kooperatifin 157 projesi
için 14,3 milyon lira, 2022'de
64 ilde 190 kooperatifin 205
projesi için 20,4 milyon lira hibe
sağlandı. Geçen yıl 54 ilde 151
kooperatifin 157 projesi için
27,4 milyon lira destek verildi.
Bu yıl ise 40 ilden 89 koopera-
tifin 97 projesine 20 milyon 585
bin lira destek sağlanmasına
yönelik karar alındı. Ödeme ta-
lepleri doğrultusunda süreç
devam ediyor. Böylelikle 2020-
2024 döneminde 714 koopera-
tifin 757 projesi için 96 milyon
966 bin lira hibe sağlandı."

"ÖnCeliK KaDın Ve 
enGellilerin 

oluŞturDuĞu 
Kooperatiflerin"

Bakan Bolat, geçen yılın so-
nuna kadar kadın kooperatifleri
özelinde sürdürülen KOOP-
DES'in, bu yıl itibarıyla kuruluş,
işleyiş ve denetimleri Bakan-
lıkça gerçekleştirilen tüm koo-
peratifler ve üst kuruluşlarının
başvurularına açıldığını söy-
ledi. Ortaklarının çoğunluğunu
kadınların, gençlerin ve engel-
lilerin oluşturduğu kooperatif-
lerden yenilikçilik alanında
faaliyet gösterenlerin başvuru-

larının öncelikli desteklendi-
ğine işaret eden Bolat, prog-
ram ile destek alan
kooperatiflerin çoğunluğunun
gıda, tekstil, tarım, eğitim,
sanat, kafeterya işletmeciliği
ile aromatik bitkilerin üretimi
ve işlenmesi sektörlerinde faa-
liyet gösterdiğini anlattı.

Bakan Ömer Bolat, koope-
ratiflerin, makine-ekipman ve
demirbaş alımı, nitelikli perso-
nel istihdamı ile fuar ve sergi
katılım desteği konularında da
başvuru yapabildiğini ve hibe-

den faydalanabildiğini ifade
etti.

Bakanlık olarak Türkiye'de
kooperatifçilik alanında farkın-
dalık oluşturulmasına yönelik
çalışmalara da devam ettikle-
rini belirten Bolat, şunları kay-
detti:

"Bakanlığımızca e-ticaret
ve ihracat, kadın kooperatif-
leri, Kooperatif Bilgi Sistemi ile
mevzuat konularında eğitim
ve bilgilendirme faaliyetlerine
devam ediliyor. Bu kapsamda,
bu yıl çevrim içi veya yüz yüze

ortamda gerçekleştirdiğimiz
faaliyetlerle 5 binin üzerinde il-
giliye ulaşıldı. Ülkemiz koope-
ratifçiliğinin daha fazla
geliştirilmesini ve ilgililerin bilgi
birikimlerinin artmasını sağla-
mak üzere eğitim ve bilgilen-
dirme faaliyetlerimize çevrim
içi ağırlıklı devam edilecek.
Ayrıca Bakanlık olarak sosyal
kooperatifçilik, yenilenebilir
enerji, kampüs kooperatifleri
gibi alanlarda da gelişimin
sağlanması amacıyla çalışma-
lar sürdürülüyor." aa

KOOP-DES’ten 5 yılda 97 milyon lira hibe!

Saruhanlı Belediye Başkanı
Ekren Cıllı, Hüseyin Topçu’nun an-
nesi için düzenlenen hayır cemiye-
tine katıldı.

Saruhanlı Belediye Başkanı
Ekrem Cıllı, Ak Parti İlçe Başkanı
Şerif Eroğlu beraberindeki yönetim
kurulu üyeleri, Cumhur İttifakı kad-

roları ile birlikte Mütevelli Mahalle-
si'nde Hüseyin Topçu'nun annesi
için düzenlediği hayır cemiyetine
katıldı. 

Düzenlenen hayır cemiyetinde
vatandaşlarla bir araya gelen Ekrem
Cıllı “ Vatandaşlarımızla bir araya
gelip hayrımızı ve dualarımızı yaptık.
Allah hayırları ve duaları kabul eyle-
sin.” dedi.

Ekrem Cıllı hayra katıldıEkrem Cıllı hayra katıldı

Yunusemre’den kadınlara ücretsiz kuaför hizmeti
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Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Türkiye ile
Hollanda arasında oynanan
2024 Avrupa Şampiyonası çey-
rek final maçını izlediği Al-
manya ziyaretinin ardından
yurda dönerken uçakta gazete-
cilere açıklamalarda bulundu,
soruları yanıtladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
Türkiye Futbol Federasyonu
Başkanlığını, teknik kadroyu,
şampiyonanın organizasyo-
nunda emeği geçen herkesi
tebrik etti.

Türkiye-Hollanda maçının,
UEFA'nın Merih Demiral hak-
kında alelacele aldığı haksız ka-
rarın gölgesinde oynandığını
ifade eden Erdoğan, sözlerini
şöyle sürdürdü:

"UEFA'nın Merih'e verdiği 2
maç men cezası, açık söyle-
mek gerekirse şampiyonaya
ciddi manada gölge düşürdü.
Bunun izahı mümkün değil, ta-
mamen siyasi bir karar. Bu
karar vicdanları karartmıştır,
ama millilerimizin moral ve mo-
tivasyonunu hamdolsun etkile-
memiştir. Tüm bu
olumsuzluklara rağmen A Milli
Futbol Takımımız Hollanda gibi
bir futbol ekolüne adeta kök
söktürdü. Heyecan verici, kıran
kırana geçen bir müsabaka iz-
ledik. İlk golü çok erken attık,
uzun süre maçın kontrolünü eli-
mizde tuttuk. Maçın özellikle
son on dakikasında birkaç
önemli gol fırsatından da isti-
fade edemedik. Hatta ben bir
hakem değilim ama adeta fut-
bol topunu kucaklayıcı bir tavır
içerisinde olan Hollandalı fut-
bolcu karşısında, hakem pozis-

yonun yakınında olmasına
rağmen biz penaltı beklerken o
penaltıyı da vermedi."

Milli takımın bütün gayretine
rağmen yarı finale yükselen ilk
dört takım arasına maalesef gi-
remediklerini ifade eden Erdo-
ğan, "Ne diyelim, kısmet
buraya kadarmış. Son saniyeye
kadar ellerinden gelenin en iyi-
sini yapan, bizlere büyük bir
heyecan ve gurur yaşatan milli-
lerimizi gönülden tebrik ediyo-
rum. Bütün bunların yanında da
gerek gurbetçilerimiz gerek ül-
kemizden bu maçı izlemek için
gelen vatandaşlarımız, her şe-
yiyle buraya gönüllerini koydu-
lar ve bu üstün mücadelede
onlar da katkılarını verdiler." ifa-
delerini kullandı.

Erdoğan, Avusturya maçın-
dan sonra tribünlerdeki gur-
betçi vatandaşların kendisini
çok duygulandırdığını, o galibi-
yetin gurbetçilerin hayata bakı-
şını değiştirdiğini dile getirdi.

Yaklaşık 80 bin kişilik Berlin
Olimpiyat Stadını dolduran gur-
betçilerin heyecana heyecan
kattıklarını, onlar "Türkiye" de-
dikçe kendilerinin, gururlanıp,
onurlandıklarını vurgulayan Er-
doğan, şu değerlendirmelerde
bulundu: "Bunu bir de galibi-
yetle süsleyebilseydik durum
çok başka olurdu. Ama en az
galip gelmiş kadar stattan başı-
mız dik ayrıldık. Maçın sonunda
da soyunma odasında gerek
Teknik Direktörümüz Vincenzo
Montella, gerek ekibi, gerekse
bütün futbolcularımızla, Fede-
rasyon Başkanımızla görüşme
fırsatımız oldu. Tek tek kendile-
riyle kucaklaştık. Artık, dünya
şampiyonası ve bundan son-
raki UEFA şampiyonasına
hedef büyüterek yürüyeceğiz
dedik. Genç bir milli takıma sa-

hibiz. Herhalde o zaman da yaş
ortalaması 26-27'yi bulur. Çok
daha yetişmiş, çok daha orga-
nize bir milli takımla bu dö-
neme hazırlanırız. Bizim
çocuklarla birlikte, aslanlarımızı
turnuvaya en iyi şekilde hazırla-
yan teknik direktörümüz Sayın
Montella ve ekibini, milli takı-
mın tüm emekçilerini de kutlu-
yorum."

"CaDDELErİ DOLDuran 
VaTanDaşLarımıZLa 

aYrıCa GururLanDık"
Erdoğan, milli takımı des-

tekleyen taraftarları unutama-
yacaklarını, onlara özel bir
parantez açmaları gerektiğini
belirterek, Berlin caddelerinin
Türk bayraklarıyla donatıldı-
ğına, coşkulu tezahüratlarla
yankılandığına dikkati çekti. Er-
doğan, şöyle konuştu:

"Bu caddeleri dolduran va-
tandaşlarımızla da ayrıca gurur-
landık. Göğsümüzü kabartan,
gözlerimizi yaşartan bir kardeş-
lik iklimine şahit olduk. Türki-
ye'nin, Almanya'nın ve
Avrupa'nın birçok farklı yerin-
den gelip, önce Berlin'i sonra
maçın oynandığı Olimpiyat Sta-
dı'nı bayram yerine çeviren, bu-
rada olmasa da dualarıyla
ekranları başında takımımıza
destek olan tüm kardeşlerime,
Cumhurbaşkanı olarak çok çok
teşekkür ediyorum. Milli takımı-
mız kendilerine yapılan haksız-
lığa cevaplarını sahada
oynadıkları muhteşem futbolla
verdiler. Sadece takımımız değil
millilerimizi destekleyen tarafta-
rımız da taşkınlığa prim verme-
den Türkiye'nin ne kadar vakur
bir ülke olduğunu, Türk milleti-

nin de ne denli şerefli bir millet
olduğunu tüm dünyaya bir kez
daha gösterdiler. Rabb'im hep-
sinden razı olsun. Bu vesileyle
Hollanda Milli Takımı'nı da ba-
şarıları için ayrıca tebrik ediyo-
rum. Güzel ve heyecan seviyesi
yüksek bir atmosferde oynanan
maç öncesinde ve sırasında
Hollandalı taraftarlar da centil-
mence davrandılar. Kendilerini
burada özellikle kutluyorum, te-
şekkür ediyorum."

"arTık 2026'Da DÜnYa 
kuPaSı, 2028'DE aVruPa 

şamPİYOnaSı Var"
Cumhurbaşkanı Erdoğan,

"Merih Demiral hakkındaki
karar, tam olarak neyi cezalan-
dırmaya yönelikti? Çifte stan-
dart dediğimiz şey tekrar niye
karşımıza çıkıyor burada?" so-
rusu üzerine, Batı'nın bugüne
kadar zihniyet itibarıyla Türki-
ye'ye yaklaşımının hiçbir
zaman değişmediğini aktardı.

Batı'nın aynı zihniyetiyle
devam ettiğini, Merih Demiral'a
verdikleri cezanın adeta ilk
andan itibaren kararı verilmiş
bir ceza olduğunu vurgulayan
Erdoğan, şunları söyledi:

"Kazakistan'dan dönüşte
uçak söyleşimizde de ifade et-
miştim. Eğer olay bozkurt işa-
retini cezalandırmaksa
Almanlar'da kartal var, kartalı
cezalandırıyor musunuz? Yok.
Fransızlarda horoz var. 'Niye
horozlanıyorsun' diyerek kalkıp
da Fransızları cezalandırıyor
musunuz? Yok. Fakat Türki-
ye'de o golün ve arka arkaya
atılan gollerin heyecanı içeri-
sinde bizim efsanelerimizde yer
alan bozkurt işaretini yapan
Merih'e verilen bu ceza, Me-
rih'in şahsına değildir. Aslında
Türkiye'nin millet olarak yapı-
sına dönük verilmiş olan bir ce-

zadır. Bunun en güzel karşılığı
da aslında bu maçtan bizim
galip olarak çıkmamız olacaktı.
Ben zaten inanıyorum ki bütün
futbolcu arkadaşlarımız, kar-
deşlerimiz de bu aşkla, bu he-
yecanla sahaya çıktılar. Onlara
sahada güzel bir ders verecek-
lerdi ama ne yazık ki bu son 3-
5 dakika içerisinde yakalanan
pozisyonlar gole döndürülmüş
olsaydı, oradan ağlayarak
dönen onlar olacaktı. Maalesef
olmadı. Sorunuzda yatan o ruh
maalesef bizim de beklenti-
mizdi olmadı. Artık şimdi
2026'da Dünya Kupası,
2028'de Avrupa Şampiyonası
var. Şimdi bizim bunlara en
güzel şekilde hazırlanarak,
Montella'nın da dediği gibi in-
şallah bunların rövanşını orada
alma şansımız var. Böyle de bir
ekip inşallah hazırlandı."

"başarıYı
YakaLaYanLar hEP O 
kaLıCı kaDrOLarLa 

YakaLaDıLar"
Erdoğan, "Bu jenerasyonu

nasıl görüyorsunuz? Önümüz-

deki turnuvalarda daha iyi ola-
bilmek adına, bu sürekliliği
yakalamak adına nelere dikkat
edilmesi gerekiyor?" sorusunu
şöyle yanıtladı:

"Önemli olan iki husus var.
Bir tepeden tırnağa federasyo-
nun yapısı, iki teknik kadroların
kalıcılığı. Dikkat edin Batı'ya
veya dünyadaki işleyişe...
Çorap söküğü gibi bir taraftan
ör bir taraftan sökülsün, böyle
bir şey yok. Yani oturtacaksan
bir yapıyı, kalıcılığı, çok önemli.
Şimdi bu kalıcılığı yakalayabil-
mek için de şu anda güzel bir
tırmanış, genç bir ekip var. Bu
genç ekiple, diğer taraftan da
yönetim kadrolarını kalıcı kıl-
mak suretiyle atılacak adımlar-
dan ben netice alınabileceğine
inanıyorum. Yoksa durmadan
değiştir, tekrar getir. Bugüne
kadar öyle olmadı mı? Hep de-
ğişti. Teknik kadrolar öyle de-
ğişti. Federasyon da aynı
şeyleri yaşadı. Öyle olmaz.
Yani, Batı'da veya dünyada ba-
şarıyı yakalayanlar hep o kalıcı
kadrolarla yakaladılar. Onunla
neticeye ulaştılar."

Eski futbolcu Mesut Özil ile
maçta beraber olduklarını
anımsatan Erdoğan, "Mesut
Alman Milli Takımı'nda oynar-
ken kaç yaşındaydı? Bizi 3-1
yendikleri maçı ben Merkel ile
seyretmiştim. O zaman 22 ya-
şındaydı. Bir tane de bize gol
atmıştı. Türkiye'de şimdi futbol
okulu, akademisi kuruyor. Al-
manya'daki ve Real Mad-
rid'deki yapıyı bizde
oluşturmak istiyor. Böyle bir
adım hakikaten atılırsa o yapı
aynen bize geçerse o zaman
bırak sen 22 yaşı, 10-12 yaşla-
rındaki yavruların futbol saha-
sında yetiştiğini görürüz. Bunlar
topa vurmaktan önce saygıyı,

sevgiyi bu akademide görecek-
ler." dedi.

"arDa mÜThİşTİ"
Milli futbolcular Arda Güler

ile ilgili düşünceleri ve milli ka-
leci Mert Günok'un Avusturya
maçında yaptığı kurtarışa ilişkin
değerlendirmesi sorulan Erdo-
ğan, Günok'un 35 yaşında ol-
duğunu anımsattı.

Mert Günok'un bu yaşta
böyle bir refleks ortaya koyma-
sının muhteşem olduğuna dik-
kati çeken Erdoğan, şunları
kaydetti:

"35 yaşında bir kalecinin
böyle bir refleks ortaya koy-
ması anlatılır bir şey değil. Yani
adeta yaylandı ve topu oradan
çıkardı. Bir önceki maçta maa-
lesef hakemlerin vurdumduy-
mazlığı ortaya çıktı. Kalktılar
sayılmaması gereken golü say-
dılar. Bir kalecinin biliyorsunuz
altı pas, on sekiz içerisinde ha-
talı hareketi olmaz. Ona faulü
yapan ortada zaten. Arda Gü-
ler'e gelince... Arda tabii şu
anda 19 yaşında ama Arda 10
yaşın altında top oynamaya
başladı. Allah gerçekten kendi-
sine çok farklı kabiliyetler de
verdi. Biraz sabretmek ve Ar-
da'ya fırsat vermek gerekiyor.
Mesela bugün şimdi 90 dakika
oynadı. Top dağıtımları filan
iyiydi. Hele hele duran toplarda,
geriye attığı kornerlerde Arda
müthişti. Kendisine telefon ko-
nuşmamda al da at diyorsun ve
top adrese gidiyor dedim.
Bugün de aynısı oldu. Herkes
bu kadar kabiliyetli değil. Şu
anda eksiği hava topları…
Uzun toplarda Arda ayrı bir ka-
biliyet. Şımarmadan, kararlı ve
istikrarlı bir şekilde yola devam
ederse Arda'dan Türkiye çok
istifade eder. Şu anda bulun-
duğu Real Madrid takımı da
çok istifade eder.

"FuTbOLCuLarımıZın 
hEPSİ DE GErÇEkTEn 

OrTaYa 
kabİLİYETLErİnİ 

DÖkTÜLEr"
"Almanya'daki turnuva ön-

cesinde beklentiniz neydi? Ta-
kımın gösterdiği performans
sizi ne kadar tatmin etti? Turnu-
vada en beğendiğiniz oyuncu-
larımız kimlerdi? EURO
2032'ye ev sahipliği yapacağız.
Bu turnuvadan hangi deneyim-
leri oraya taşıyacağız?" soru-
suna karşılık Erdoğan, "Şunu
çok açık, net söylemem lazım.
Ben bu maçlarda görev alan
futbolcularımızın hiçbirini birbi-
rinden ayırt edemem. Hepsi de
gerçekten ortaya kabiliyetlerini
döktüler. Kalecimizden tut, sağ
bek de sol bek de orta saha
da." şeklinde konuştu.

Ferdi Kadıoğlu'nun hırslı bir
futbolcu olduğunu belirten Er-
doğan, şunları kaydetti:

"Biz, futbol oynadığımız
zaman hocamız bize derdi ki,
'oğlum topu yiyeceksiniz.' Top
yenir mi? 'Yiyeceksiniz.' Yani
bu ne demek? Hırsını ortaya
tam manasıyla koyacaksın.
Şimdi mesela Ferdi'de bu var.
O boyuyla Ferdi çok hırslı. Topu
aldığı zaman, söktüğü zaman
geriden forvete katılması çok
çok sağlam. Şimdi onunla ilgili
bazı rakamlar konuşuluyor. Fe-
nerbahçe Teknik Direktörü
Jose Mourinho, 'gidemez'
dedi. Ferdi'nin de istikbaliyle
oynamamak lazım. Maşallah
Barış Alper de gayet iyi. Arda'yı
zaten konuştuk. Ondan sonra
geride Abdülkerim stoper ola-
rak oynadığı zaman iyiydi. Li-
bero olarak oynadığı zaman
yine iyiydi.

Şimdi mesela Portekiz'de

özellikle libero olarak Beşiktaşlı
Pepe. Şu anda 41 yaşında.
Yani 41 yaşında bir adam geri
dörtlüden orayı nasıl koordine
ediyorsun? 50 metre, 60 metre,
70 metre, topları dağıtması
olayı rastgele olay değil. Ro-
naldo 38 oldu o da aynı. Me-
sela Ronaldo'nun en çok
dikkatimi çeken özelliği, hava
toplarındaki hakimiyeti. Gol
olarak zaten penaltıdan iki golü
var. Bir uzatmada attı, bir de bir
önceki penaltıdan attı, bir de
kaçırdı. Özetle bizim milli takı-
mımızda 'şu daha iyidir, bu de-
ğildir' diyeceğim hiçbir
futbolcumuz yok. Hepsi de sa-
hada işin hakkını verdi. Hepsi-
nin de gözlerinden öpüyorum."

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
bu deneyimlerin 2032'ye yansı-
tılacağını belirterek, "Orada da
İtalyanlarla dayanışmamız çok
çok önemli. Zaten İtalyanlarla
beraber bu işi üstlenmek biraz
altyapı sebebiyle, tesisler sebe-
biyle oldu. O zaman Montella
İtalyan olarak yine görevinin
başında olursa işimiz herhalde
daha kolay olur." ifadelerini kul-
landı.

"mOnTELLa kEnDİnİ 
İSPaTLamış bİr İSİm"

"Vincenzo Montella için ne
düşünüyorsunuz, teknik direk-
törlüğünü beğeniyor musunuz?"
sorusuna Erdoğan, şu yanıtı
verdi: "Her teknik direktörün sa-
vunulan yanı olur. Hatasız insan
olmayacağı gibi hatasız teknik
direktör de olmaz. Basketbolda,
voleybolda da koçlar var on-
larda da durum aynı. Montella
bir defa kendini zaten ispatlamış
bir insan. Şimdi bugün hemen
saldırmaya başlamışlar. Ney-
miş? 'Değişiklikleri zamanında
yapmamış.' Yok artık, bırak da
yani onu da o yapsın. Yok
'60'ıncı dakikada olması lazım
işte, niye 60'ıncı dakikada olma-
mış?' Yani ben işin bu yanında
değilim. O kendini zaten ispat-
lamış bir isim. Dolayısıyla da
elinden geleni ortaya koymaya
çalışıyor, yapıyor. Galip geldiği
zaman takım, Montella iyi,
mağlubiyet olduğu zaman
kötü. Bunlar şık şeyler değil.
Hele hele bir Cumhurbaşkanı
olarak bana hiç yakışmaz. Biz
sadece 'Elinden geleni yaptı'
dedik. Şimdi bundan sonra ne
konuşuluyor? Türkiye ilk beşte
deniliyorsa, demek ki bir yere
varmış."

"YErLİ 
FuTbOLCuLarımıZın 

ÖnÜnÜ aÇmak LaZım"
Cumhurbaşkanı Erdoğan,

"Önümüzdeki sezon yabancı
kontenjanı kalkıyor ve ilk 11'de
11 yabancı oynayacak. Şampi-
yonada elde edilen başarıdan
sonra futbolcularımız dünyaca
ünlü kulüplerin radarına girdi.
Yerli futbolculara kulüplerimizin
daha çok yer vermeleri konu-
şuluyor. Siz bu konuda nasıl bir
tavsiyede bulunursunuz?" soru-
suna karşılık şunları söyledi:
"Bence yerli futbolcularımızın
önünü açmak lazım. Ben çok
fazla yabancının olmasını milli
futbolumuz için doğru bulmuyo-
rum. Yoksa futbolcu nasıl yeti-
şecek? Yoksa kulüplerimizin
altyapılarından, Başakşehir Aka-
demi gibi, Mesut Özil'in kura-
cağı akademi gibi yerlerden
yetişecek olan 10 yaşın üstü ço-
cuklarımız için bu kapı açık
olmaz. Buna fırsat vermemek
lazım. Yani belli bir sayı özellikle
piyasa oluşturma bakımından
isabetli olabilir. Çok sayı da pi-
yasayı öldürür. Buna fırsat ver-
meden kapıyı açmakta fayda
var."

"İSraİL'E YÖnELİk 
baSkıLarın 

arTırıLmaSı şarTTır"
Cumhurbaşkanı Erdoğan,

"Gazze'de ateşkes için umutlu
musunuz? Türkiye'nin bu sü-
reçte rolü ile ilgili neler söyle-
mek istersiniz? İsrail-Hizbullah
gerginliği tedirgin edici, yeni bir
savaş söz konusu olabilir mi?
Böyle bir gelişme karşısında
Türkiye'nin bölge ülkeleriyle
diplomatik inisiyatif anlamında
neler yapabileceğiyle ilgili gö-
rüşleriniz nedir?" sorusu üze-
rine, "Gazze konusunda iki üç
gündür ciddi manada olumlu
bazı gelişmeler var. MOS-
SAD'ın başındaki şahsın Do-
ha'da Hamas yetkilileriyle
yaptığı görüşmeler söz konusu.
Görüşmelerde daimi ateşkesi
öngören bazı olumlu adımlar
atıldı. Artık ateşkes için 'an-
bean' diyorlar. Yani anbean
oradan isabetli bir haber gele-
bilir. Ama bütün mesele Netan-
yahu'nun tavırları." dedi.

İsrail'in bu caniliği, vahşeti
daha fazla sürdürememesi ge-
rektiğinin altını çizen Erdoğan,
şunları kaydetti:

"İsrail, bu katliamları devam
ettirmek noktasında ayak dire-
meyi artık bırakmalı ve bu in-
sanlık dışı saldırıları
sonlandırmalıdır. Bu konuda
uluslararası toplumun ve özel-
likle Batılı ülkelerin İsrail'e yö-
nelik baskılarını artırması şarttır.
Bugüne kadar saldırıda direten,
katliamları sürdüren İsrail'dir.
İnsan haklarını ve uluslararası
hukuku ayaklar altına alan İsra-
il'dir. Şimdi kalkmış çatışmaları
bölgeye yaymak, kendilerini ra-
hatlatmak için Lübnan'ı tehdit
ediyorlar. İsrail çatışmaları böl-
geye yayma niyetinden vaz-
geçmelidir. ABD başta olmak
üzere Batılı ülkeler, bu noktada
İsrail'e verdikleri destekten vaz-
geçmelidir. Türkiye, ilk andan
itibaren barıştan yana olmuştur.
Türkiye bu çatışmaların sona
ermesi gerektiğini, 1967 sınırla-
rında iki devletli çözümün kalıcı
barışı sağlayacağını en yüksek
sesle dile getiren ülkedir."

"İnGİLTErE İLE 
İLİşkİLErİmİZİ 

GELİşTİrmEYE DEVam 
EDECEĞİZ"

"İngiltere'deki seçimde ikti-
dardaki Muhafazakar Parti
büyük bir hezimet yaşadı. Rishi
Sunak katı göçmen politikasına
rağmen büyük bir yenilgi aldı.
Bu yeni dönemde İngiltere ile
ilişkilerimiz nasıl olur? Sunak'ın
kaybetmesini nasıl değerlendiri-
yorsunuz?" sorusu üzerine Er-
doğan, "Şu ana kadar
uyguladıkları politikalar ve İngil-
tere'nin ekonomik alanda yaşa-
dığı sıkıntılar Rishi Sunak'ın
bana göre en önemli kayıp se-
bebi olmuştur." değerlendirme-
sini yaptı. Erdoğan, İngiltere'de
14 yıldır bir netice alamayan İşçi
Partisinin bu seçimde 411 mil-
letvekili kazandığına dikkati çe-
kerek, bugüne kadar İşçi
Partisinin Tony Blair zamanında
dahi böyle bir sayıya ulaşamadı-
ğını anımsattı. Şimdi ise bu mil-
letvekili sayısını yakalayarak
İngiltere'de ikinci defa İşçi Parti-
sinin böyle bir güce eriştiğini
belirten Erdoğan, şöyle devam
etti: "İşçi Partisi lideri Keir Star-
mer'ı da henüz tebrik için araya-
madım. Şimdi döner dönmez ilk
yapacağımız işlerden bir tanesi
onu da aramak olacak. Avrupa
Birliği'nden ayrılmış bir ülke ola-
rak tekrar katılmayı düşünmedi-
ğini söylüyor. Yapacağımız
görüşmede, 'bundan sonra Tür-
kiye-İngiltere ilişkilerini nereye
vardırırız?' bunları da konuşaca-
ğız. Türkiye ile İngiltere ikili ilişki-
leri son derece köklüdür. Biz,
iktidarımız döneminde gerek
İşçi Partili gerek Muhafazakar
Partili başbakanlarla çalıştık.
Önemli olan iki ülkenin ortak çı-
karları doğrultusunda çalışmalar
ortaya koymaktır. Yeni dönemde
de müttefikimiz İngiltere ile ilişki-
lerimizi her alanda geliştirmeye
devam edeceğiz. Önümüzde
önemli gündem başlıkları var.
Bunları ele alarak ilişkilerimiz-
deki olumlu seyri ilerletmek ni-
yetindeyiz." aa

Cumhurbaşkanı Erdoğan UEFA’ya tepki gösterdi
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tüRk yatırımcılarının 2023
yılı sonu itibarıyla 130 ülkede 2
bin 146 doğrudan yatırımı bulu-
nuyor.

AA muhabirinin Ticaret Ba-
kanlığı verilerinden derlediği bil-
giye göre, Bakanlık, Türkiye'de
yerleşik gerçek ve tüzel kişilerin
2023 sonu itibarıyla yurt dışın-
daki yatırımlarının tespitine yö-
nelik "Yurt Dışı Yatırım Anketi"
gerçekleştirdi.

Bu kapsamda, Türkiye'de
yerleşik gerçek ve tüzel kişilerin
yurt dışında gerçekleştirdikleri

2 bin 146 yatırımın sermaye
pozisyonu 57,9 milyar dolar
olarak tespit edildi.

Yatırımcı ile yurt dışı yatırım
arasındaki borç ilişkisinin de
dikkate alındığı net yatırım po-
zisyonuna göre, Türkiye'de yer-
leşik gerçek ve tüzel kişilerin
yurt dışı yatırımlarının tutarı ise
62,2 milyar dolar oldu.

Türkiye kaynaklı yurt dışı
yatırımların dağılımı incelendi-
ğinde, 2 bin 146 yatırımın
828'inin Avrupa Birliği (AB) ül-
kelerinde, 457'sinin "diğer Av-

rupa ülkeleri" olarak gruplandı-
rılan Birleşik Krallık, Rusya,
Balkanlar, İsviçre, Norveç ve
Doğu Avrupa bölgesinde bu-
lunduğu görüldü. Öne çıkan
diğer bölgeler ise 233 ile diğer
Asya ülkeleri, 223 ile Kuzey
Amerika, 213 ile Yakın ve Orta
Doğu ülkeleri yatırımları oldu.

Buna göre, AB ülkelerinin
toplam yatırımlar içindeki payı
yüzde 38,75 olurken diğer Av-
rupa ülkelerinin payı yüzde
21,65 olarak hesaplandı.

Yurt dışı yatırımların bölge-

lere göre sermaye pozisyonuna
bakıldığında, AB ülkelerinin
yüzde 59,63 pay ve 34,5 milyar
dolar sermaye pozisyonuyla ilk
sırada geldikleri görüldü. 

AB ülkelerini "diğer Avrupa
ülkeleri" yüzde 20,56 pay ve
11,9 milyar dolar ile takip etti.

Kuzey Amerika'da yüzde
5,77 payla 3,3 milyar dolar,
Orta Asya Türk Cumhuriyetleri
ile Güneydoğu Asya ülkelerinin
de yer aldığı "diğer Asya ülke-
leri"nde ise yüzde 5,63 payla
3,3 milyar dolar tutarında Türk
yatırımı bulunuyor.

Fas, Tunus, Libya, Cezayir
ve Mısır'ı içeren Kuzey Afrika
bölgesi yatırımlar içinde yüzde
3,74 paya ve 2,2 milyar dolar
sermaye pozisyonuna, Gürcis-
tan ve Azerbaycan gibi komşu
ülkeler ile Orta Doğu ve Körfez
ülkelerini içeren Yakın ve Orta
Doğu ülkeleri ise yüzde
3,19'luk paya ve 1,8 milyar
dolar sermaye pozisyonuna
sahip oldu.

Söz konusu yatırımlara
2023'te Türkiye'den yapılan ih-
racatın 8,2 milyar dolar, ithala-
tın ise 6,9 milyar dolar olduğu
belirlendi.

ilk sıRada Hollanda 
vaR

Geçen yıl sonu itibarıyla

toplam 130 ülkede doğrudan
Türk yatırımı bulunduğu gö-
rüldü.

İlk sırada 213 yatırım ve 23
milyar 481 milyon dolarlık ser-
maye pozisyonuyla Hollanda
yer aldı.

Bu ülkeyi, 105 yatırım ve 4
milyar 309 milyon dolarlık ser-
maye pozisyonuyla Birleşik
Krallık (İngiltere, Galler, İs-
koçya, Kuzey İrlanda) takip
etti.

Listede ayrıca Almanya
190 yatırım ve 3 milyar 468
milyon dolarlık, ABD 208 yatı-
rım ve 3 milyar 269 milyon do-
larlık yatırım tutarıyla öne çıktı.

Türkiye'de yerleşik gerçek
ve tüzel kişilerin gerçekleştir-

dikleri yurt dışı yatırımlarda fi-
nans ve sigorta faaliyetleri
yüzde 67,5'lik payla ilk sırada
yer aldı. Söz konusu faaliyet-
lerin en ağırlıklı bölümünü ise
holding şirketlerinin faaliyetleri
oluşturdu.

Finans ve sigorta faaliyet-
lerini yüzde 4,61'lik payla
ulaştırma ve depolama, yüzde
4,55'lik payla ana metal sana-
yisi, yüzde 4,5'lik payla toptan
ve perakende ticaret, yüzde
4,3'lük payla madencilik ve
taş ocakçılığı, yüzde 2,1'lik
payla kimya sanayisi, yüzde
1,97'lik payla gıda, içecek ve
tütün ürünleri imalatı, yüzde
1,5'lik payla gayrimenkul faali-
yetleri izledi. aa

Türk yatırımcıların 130 ülkede 2
bin 146 yatırımı bulunuyor
Türk yatırımcıların 130 ülkede 2
bin 146 yatırımı bulunuyor

Bakan Uraloğlu, yollara akıllı ulaşım 

UlaştıRma ve Alt-
yapı Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, yollara akıllı ula-
şım sistemlerinin (AUS)
kurulacağını bildirdi.

Uraloğlu, yaptığı yazılı
açıklamada, "Kooperatif
ve Akıllı Ulaşım Sistemle-
rine Yönelik Merkezi Yazı-
lım Platformu
Geliştirilmesi" ve "Uydu
Destekli Ulusal Akıllı Ula-
şım Sistemleri Otomasyon
Projesi"nde gelinen son
aşamaya ilişkin bilgi verdi.

Akıllı ulaşım sistemleri
nesnelerin interneti mer-
kez yazılımının (AUS IoT)
ilk etapta Ankara, Antalya
ve İstanbul Karayolları
Bölge Müdürlüğündeki
kontrol merkezlerinde ya-
pılacağını bildiren Ura-
loğlu, şöyle devam etti:

"Kooperatif ve Akıllı
Ulaşım Sistemlerine Yöne-
lik Merkezi Yazılım Plat-
formu ile yeni nesil iletişim
teknoloji ve protokolleri
kullanılarak haberleşme ile

uyarı senaryolarının ger-
çekleştirileceği 30 kilomet-
relik kesimde pilot sahada
bir proje başlattık. 

Bu proje Türkiye'de bir
ilk. Yolda meydana gelen
kaza, duran araç, gizli
buzlanma, yola düşen
nesne, yol yapım ve bakım
çalışmaları, şerit veya yol
kapama, seyahat hızı,
konfor ve zamanı etkileyen
olaylar tespit edilerek yol
kullanıcılarına anlık bilgi-
lendirme sağlayacağız.
Yollara, akıllı sinyalizas-
yon, kamera, yol sensör-
leri, görüntü işleme, olay
algılama, değişken mesaj
ve trafik işaretleri, meteo-
rolojik bilgi gibi akıllı ula-
şım sistemleri kurulacak. 

Ayrıca fiber ve enerji
altyapı kurulumları da ger-
çekleştirilecek."

Kooperatif ve Akıllı
Ulaşım Sistemlerine Yöne-
lik Merkezi Yazılım Plat-

formu Geliştirilmesi Proje-
si'nin 23 Kasım 2023'te
başladığını anımsatan
Uraloğlu, yazılımın ta-
mamlanması ve saha ku-
rulum süresinin 24 ay,
projenin işletme ve bakım
süresinin ise 12 ay oldu-
ğunu kaydetti.

Uraloğlu, projeyi, 23
Kasım 2026'da bitirmeyi
hedeflediklerini bildirerek,
"Projenin saha keşifleri ve
detaylı dokümantasyon
hazırlıkları tamamlandı.
Yakın zamanda saha kuru-
lumları başlayacak. Ayrıca
yazılım analiz ve tasarım
kabulü sonrası da yazılım
geliştirme aşaması başla-
yacak." ifadesini kullandı.

akıllı Ulaşım 
sistemleRine 
UydU desteği

Uydu Destekli Ulusal
Akıllı Ulaşım Sistemleri
Otomasyon Projesi hak-
kında da bilgi veren Ura-

loğlu, şöyle devam etti:
"Yerli ve milli uydu ha-

berleşme teknolojilerinin
akıllı ulaşım sistemleri ala-
nında kullanımının yaygın-
laştırılması amacıyla
başlatılan Uydu Destekli
Ulusal Akıllı Ulaşım Sis-
temleri Otomasyon Proje-
si'nde bütün süreçler
tamamlandı. Proje hiz-
mete alındığında akıllı ula-
şım sistemi mimarisi,
Türksat uyduları ile des-
teklenerek veri akışı kesin-
tisiz hale getirilecek. 

Proje hizmete alındı-
ğında karayolu, haber-
leşme ve ulaşım
sektörlerinin birbiriyle en-
tegrasyonunu sağlamak
amacıyla Türkiye'nin Ulu-
sal AUS mimarisini oluş-
turduk. Böylece insansız
kara araçları başta olmak
üzere yeni nesil ulaşım
teknolojilerinde kullanılan
araçların iletişimi Türksat

uyduları ile kesintisiz hale
gelecek, kazaların da
önüne geçilecek."

Uraloğlu, projenin iki
ana iş paketi kapsamında
tamamlandığını belirterek,
ilk pakette uydu üzerinden
haberleşme sağlayabilen
Ka Bant Sabit/Mobil IoT
Terminal Antenlerin ve Ka
Bant Kara SOTM Antenin
üretimlerinin tamamlandı-
ğını bildirdi. Üretimleri ta-
mamlanmış antenlerin
temel saha testlerinin 9
Ocak’ta Türksat Yerleşke-
si'nde yapıldığını hatırlatan
Uraloğlu, şunları kaydetti:

"Testleri başarıyla
geçen antenler AUS ala-
nında kullanım kabiliyetle-

riyle tam not aldı. İkinci
ana iş paketi kapsamında
ise Türkiye ve dünyadaki
AUS ve AUS mimarileri
alanındaki mevcut duru-
munun detaylı analizini ya-
parak Ulusal AUS
mimarisi ve yazılımını ge-
liştirdik. Uydu Destekli
Ulusal Akıllı Ulaşım Sis-
temleri Otomasyon Proje-
si'nin bütün süreçleri
tamamlandı. Proje, Ulaş-
tırma, Denizcilik ve Haber-
leşme Araştırmaları
Merkezi Başkanlığı
(UDHAM) ile Haberleşme
Genel Müdürlüğü tarafın-
dan hazırlanacak sonuç
raporunun ardından ha-
yata geçirilecek." aa

sistemleri kurulacağını bildirdisistemleri kurulacağını bildirdi

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV
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*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL

Bazı şişe ve cam firmalarına rekabet soruşturması
Rekabet Kurulu, Tür-

kiye Şişe ve Cam Fabrika-
ları AŞ, Şişecam Çevre
Sistemleri AŞ'ye çevre ta-
ahhütlerine aykırı davran-
mış olabileceği şüphesiyle

soruşturma açılmasına
karar verdi.

Rekabet Kurumunun
internet sitesinde yer alan
duyuruya göre, Türkiye
Şişe ve Cam Fabrikaları

AŞ ve iştiraki Şişecam
Çevre Sistemleri AŞ'nin
cam geri dönüşüm sektö-
ründe faaliyet gösteren te-
şebbüslerin faaliyetlerini
zorlaştırdığı iddiasına yö-

nelik olarak, Kurulun 2021
yılında yaptığı ön araş-
tırma kapsamında, Şişe-
cam Ekonomik Bütünlüğü
tarafından taahhütler su-
nuldu ve sunulan taahhüt-
ler bağlayıcı hale getirildi.

Söz konusu taahhüt-
lerden doğan bildirim yü-
kümlülüğünün, Şişecam
Ekonomik Bütünlüğü ta-
rafından yerine getirilip
getirilmediği ve taahhüt-
lere uygun davranılıp
davranılmadığı hususuna
yönelik olarak inceleme
yapılmış ve inceleme ne-
ticesinde Kurul, elde edi-
len bulguları ciddi
bularak, ŞİŞECAM ve
çevre sistemleri hakkında
soruşturma açılmasına

karar verdi.
Ayrıca, bu kapsamda

yapılan yerinde inceleme-
lerde elde edilen bulgular
çerçevesinde, çevre sis-
temleri ve Karacalar Nak.
Oto. Geri Dön. San. ve
Tic. Ltd. Şti.'nin, cam kı-
rığı fiyatlarını birlikte tes-
pit etmek, rekabeti
kısıtlama amacı taşıyan
bölge ve müşteri payla-
şımı yapmak ve rekabete
hassas bilgi değişimi ger-
çekleştirmek suretiyle,
Rekabetin Korunması
Hakkında Kanun'un ilgili
maddesini ihlal edip et-
mediklerinin tespiti ama-
cıyla doğrudan
soruşturma açılması ka-
rarlaştırıldı. aa
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Yaşadıklarınız konusunda bir kıyaslama yapmamalısı-
nız. Kendi noktanızı bulmanız, onunla ilgilenmeniz ge-
reken bir süreçte, nokta kadar değeri olmayan
konular yüzünden hayatı zorlaştırmamalısınız.

Yapabileceklerinize dair bir liste çıkararak bir planlama
yapabilirsiniz. Ancak bu memnuniyetsizliğin altında
yatan asıl nedenin eşyalar mı yoksa içsel huzursuzlu-
ğunuz mu olduğunu kesinleştirmelisiniz.

Beslenmenize ve giyiminize özen göstermek bu deği-
şimleri hızlandırabilir. Kendinizle ilgili ihmal ettiğiniz
konuları, ihtiyaçları gündeme getirmek adına iyi bir
gündesiniz.

Kendini ispatlamak, sahip olduklarınızla değil, vizyo-
nunuzla mümkün olur. İşinize, hayatınıza ya da sevdik-
lerinize kattığınız değer ve anlamı önemsemelisiniz.
Şekil, anlamın önüne geçtiğinde zarar edersiniz. 

Fiziksel olarak kendinizi iyi hissetmeyebilirsiniz. Yo-
rucu, hareketli programlar yerine daha sakin kal-
mayı tercih edebilir, el becerisi, resim, müzik gibi
konulara ağır verebilirsiniz. 

Size hayatı olumsuz yönüyle gösteren ya da
sorgulatan kişiler olabilir. İyileştirme yapabile-
ceğiniz düşüncesiyle buna göz atmak isteyebi-
lir ve etkisinde kalabilirsiniz. 

Özen göstermekle kelimelerinize, duruşunuza özel-
likle dikkat etmek arasında bir fark vardır. Kendinizi
diken üstünde hissetmenize neden olan ortam-
larda neden ısrarla kaldığınızı düşünmelisiniz. 

Kurtulmayı hedeflemek yaşadığınız zorluklara
göstereceğiniz en iyi tepkidir. Zihninizin yapıcı
yönde çalışması, işlerinize daha iyi odaklan-
manıza yardımcı olabilir. 

Tatil anlayışınızın farklı olmasını kimseye anlat-
mak, kabullendirmek zorunda değilsiniz. Sizi bu
denli zorlamayacak ortamlar ve insanlar seçme-
niz gerektiğini fark edebilirsiniz.

Yaşam tarzınızı değerlendirebilir, sorgulayabilir-
siniz. Bunları da değerlendirmeye alın, gerçek-
ten sorumluluğunuz mu yoksa korkularınız mı
olduğunu netleştirin.

Arkadaşlarınızın size bu konuda öneriler sun-
ması, kafanızın karışmasına neden olabilir. His-
setmediğiniz duyguları taşıyormuş gibi yapmak
daha yorucudur.

Dışarıdan bakıldığında derdiniz, meşguliyetiniz
yokmuş gibi algılanabilir ve bu yüzden eleştiri-
lebilirsiniz. Herkesin sorunlarla başa çıkma yön-
temi ve zamanı farklı olabilir.

Türklerin ata toprağındaki "kayıp kenti" 
Togu Balık'ın kalıntıları bulundu

iZMiR Katip Çelebi Üniversitesi ile Moğolistan
Bilimler Akademisi Arkeoloji Enstitüsü, Moğolis-
tan'ın Tuul Vadisi'nde yürüttükleri kazı çalışmaların-
daki alanın Dokuz Oğuzlar'ın yaşadığı ve Göktürkler
ile savaştığı "Togu Balık" kenti olduğunu kanıtladı

İzmir Katip Çelebi Üniversitesi (İKÇÜ) Sosyal ve
Beşeri Bilimler Fakültesinden akademisyenler, Mo-
ğolistan'da ortak kazı yapmayı içeren protokol kap-
samında Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı
Başkanlığının (TİKA) desteğiyle çalışmalarını sürdü-
rüyor.

Bilge Kağan ve Kül Tigin yazıtlarında da adı
geçen Dokuz Oğuzlara (Uygurlar'ı kuran boylar) ait
Togu Balık kenti olduğu düşünülen, Moğolistan'ın
Tuul Vadisi'ndeki yerleşim yeri kalıntılarında gerçek-
leştirilen ortak kazı çalışmalarında 30 kişilik ekip
görev alıyor.

İKÇÜ Sosyal ve Beşeri Bilimler Fakültesi Dekanı
Prof. Dr. Şaban Doğan'ın koordinasyonu ve Prof. Dr.
Anıl Yılmaz ile Doç. Dr. Enkhtur Altangerel'in baş-
kanlığında yürütülen çalışmalarda, eski Türklerin
inanç, ölü kültü, şehircilik gibi konularda geliştirdik-
leri yaşam şekilleriyle ilgili detaylı bilgilere ulaşılması
hedefleniyor.

Alanda kazı çalışması ve yüzey araştırmaları sür-
dürülüyor. Araştırma, Tuul Nehri'nin iki yakasındaki
şehir kalıntıları ve buraları çevreleyen Mayhan,
Tömst ve Agit dağlarını kapsayan 100 kilometreka-
relik alanda gerçekleşiyor.

Kazı projesinin sorumlusu Prof. Dr. Şaban
Doğan, pek çok Türk devlet ve topluluğuna ev sa-
hipliği yapan, Türkler için kutsal kabul edilen Ötü-
ken'in de bulunduğu Moğolistan topraklarında eski
Türklerden kalma şehir harabeleri, anıt mezar kom-
pleksleri, kurganlar ve petroglifler başta olmak üzere
sayısız kültür varlığı bulunduğunu belirtti.

Moğolistan'da Bilge Kağan, Kül Tigin ve Tonyu-
kuk yazıtları başta olmak üzere bugüne kadar 200'e
yakın yazıt bulunduğunu aktaran Doğan, bilim ca-
miasının bu topraklara 1800'lü yılların sonunda baş-
layan ilgisinin artarak devam ettiğini ifade etti.

Doğan, Moğolistan'da her yıl 60 ila 90 arasında
uluslararası bilim heyetlerinin dahil olduğu arkeolojik
çalışmalar yapıldığını aktararak, "Maalesef Türkiye
merkezli kazı çalışmaları yok denecek kadar az.
TİKA tarafından oluşturulan ekiplerle gerçekleştirilen
Bilge Kağan ve Tonyukuk anıt külliyelerindeki kazılar
dışında 2019'a kadar bu ülkede kurumsal olarak
Türkiye merkezli kazı çalışması yapılmadı." dedi.

İslamiyet öncesi Türk tarihini, kültür ve medeni-
yetini anlayıp yorumlayabilmek için bu coğrafyada
arkeolojik çalışmaların yapmanın önemini vurgula-
yan Prof. Dr. Doğan, "Almanya, Rusya, Çin, Ja-
ponya başta olmak üzere pek çok ülke yaklaşık 200
yıldır bu topraklarda arkeolojik çalışmalar yapmak-
tadır. Maalesef Türkiye bu alanda geride kaldı, arzu-
ladığımız noktadan çok uzağız. Türkiye'nin tek
Türk-İslam Arkeolojisi bölümünü bünyesinde bulun-
duran üniversitemiz 2018 yılında rektörümüzün ön-
cülüğünde bu coğrafyada arkeolojik çalışma
yapmak için girişimlerde bulunmuş o yıldan günü-
müze kadar Moğolistan'da önemli çalışmalar yap-
mıştır." diye konuştu. aa

Manisa'nIn Alaşehir
ilçesi İncil'de adı geçen 7
kiliseden birine ev sahipliği
yapması ve antik çağlar-
dan bu yana yerleşim böl-
gesi olması nedeniyle pek
çok kültürel zenginliği
içinde barındırıyor. Kültür
kenti olma yolunda çalış-
malarını sürdüren Alaşehir
Belediyesi, kentin birçok
noktasında gerek kazı ça-
lışmalarıyla gerekse resto-
rasyon çalışmalarıyla
kültürel zenginlikleri günü-
müze kazandırıyor.   

Dünyaca ünlü çekir-
deksiz sultani üzümün ye-
tiştirildiği, denizi ve sınır
kapısı olmamasına rağ-
men ilçede bulunan Güm-
rük Müdürlüğünden yaş
meyve ve sebze ihracatı
gerçekleştiren Alaşehir,
ekonomi alanındaki başa-
rısının yanında kültürel
zenginlikleriyle de dikkat
çekiyor. İncil'de adı geçen
7 kiliseden biri olan Saint
Jean Kilisesi'ne ev sahip-
liği yapan ve Philadelphia
antik şehri üzerine kurulu
ilçe, turizm kenti olma yo-
lunda emin adımlarla ilerli-
yor. Alaşehir Belediyesinin
önemli restorasyon çalış-
malarıyla ilçedeki pek çok
kültürel değer günümüze
kazandırılırken, turistlerin
kenti tek başlarına bile ra-

hatça gezebilmeleri için
birçok noktaya yönlen-
dirme levhaları konuldu.
Yönlendirme levhalarıyla
kentin kültürel değerlerini
gezebilen turistler kare
kodları telefonlarına oku-
tarak hem İngilizce hem
de Türkçe olarak o bölge
hakkında tüm bilgilere ula-
şabiliyorlar. Ekonomi kenti
Alaşehir'i kültür yol harita-
sında önemli bir noktaya
taşımak isteyen Alaşehir
Belediyesi yaptığı yatırım-
larla ilçeyi bacasız sanayi
kenti haline getirmeyi he-
defliyor. 

Birçok antik yapıya ev
sahipliği yapan Alaşehir
için proje hazırladıklarını
söyleyen Alaşehir Bele-
diye Başkanı Ahmet
Öküzcüoğlu, “Alaşehir mi-

lattan önce 150. yıllarda
eski antik şehir Philadelp-
hia üzerine kurulu bir ilçe.
Bununla birlikte turizm yol
haritamızda tarihi kentler
birliğine bütüncül proje
yazdık. Bu projemiz anıt
ağaçların tescili, Toptepe
bölgesinde arkeopark ku-
rulumu, Bakkal Şükrü
Evi'nin kent müzesi haline
getirilmesi, Alakent Evimi-

zin Alaşehir Kongresi'nin
canlandırılacağı bir müze
haline getirilmesi, ayrıca
UNESCO Miras Listesi'ne
Alaşehir kapamasını ve ta-
hinli pidesini işletip, Turizm
Bakanlığının haritasına
Alaşehir işlendi. Bu yol ha-
ritamızdan sonra Beledi-
yeler Birliğine de proje
yazdık. Bu proje saye-
sinde Alaşehir ilçesine
yönlendirme levhalarını
koyduk. Artık turistlerimiz
o levhalarını takip ederek
ilçede gezebiliyorlar. Gez-
dikleri yerlerde de bilgilen-
dirme panolarımız var. O
panolar kare kodlu olup
telefondan okutulduğunda
o bölgenin tarihçesini İngi-
lizce ve Türkçe olarak ora-
dan takip edebiliyorsunuz.
Belediyeler Birliğine ve Ta-
rihi Kentler birliğine teşek-
kür ediyoruz. Kurşunlu
Hanımızda da turistlerin
gezebileceği yöresel ürün-

leri satın alıp lezzetlerini
tadabileceği bir yer haline
getireceğiz” dedi. 

“JEOTERMaL 
TURiZM 

CanLanaCaK” 
İlçe aynı zamanda

önemli jeotermal kaynak-
larına da ev sahipliği yapı-
yor. Bu konuda da
girişimlerini devam ettir-
diklerini söyleyen Başkan
Öküzcüoğlu, “İleride jeo-
termal turizmi canlandıra-
cak 3 bölge ilan ettik.
Jeotermal turizmi de Ala-
şehir'de görmek istiyoruz.
Alaşehir bir arkeopark.
Mozaikleri, yer altı tünel-
leri, tapınakları, amfitiyat-
rosu, Kurşunlu Hanı, Saint
Jean Kilisesi, dini turizm
açısından 7 kilisenden bi-
risi, yamaç paraşütünü de
ortaya koyuyoruz. İleride
Alaşehir'i turizm açısından
farklı bir yerde göreceksi-
niz” diye konuştu.  iHa

Alaşehir kültür kenti
olma yolunda  
Alaşehir kültür kenti
olma yolunda  

Manisa Büyükşehir
Belediye Başkanı Mimar
Ferdi Zeyrek, Liselere
Geçiş Sistemi’nde (LGS)
500 tam puan alarak Tür-
kiye birinciliği elde eden
Manisalı öğrenciler ile bir
araya geldi.  Yurt gene-
linde 1 milyonun üzerinde
öğrencinin katıldığı Lise-
lere Geçiş Sistemi’nde
(LGS) Manisa’dan 8 öğ-
renci Türkiye birincisi oldu.
500 tam puan alan Hilal
Koyuncu, Eymen Sunmaz,
M. Eymen Çağlayan, Ali
Eren Dalgıç, Eren Nayma-
nol ve Ferhat Ege Akarsu,

okul idarecileri ve ailele-
riyle birlikte Manisa Bü-
yükşehir Belediye Başkanı
Mimar Ferdi Zeyrek’i ziya-
ret etti. Öğrencileri, ailele-
rini ve öğretmenlerini
tebrik eden Başkan Ferdi
Zeyrek, bundan sonraki
hayatlarında da başarılar
diledi.   

“BU GURUR HEM 
BiZLERE HEM 
aiLELERiniZE 
YaŞaTTInIZ” 

Elde ettikleri başarıla-
rıyla Manisa’nın gururu ol-
duklarını belirten Manisa
Büyükşehir Belediye Baş-

kanı Mimar Ferdi Zeyrek,
“Manisa’nın sembolü oldu-
nuz. Bundan sonraki yaşa-
mınızda da Manisa’ya
değerler katacağınıza ina-
nıyorum. Sizi yetiştiren öğ-
retmenlerinize, ailelerinize
çok çok teşekkür ederim.
Bu gururu hem bizlere hem
ailelerinize yaşattınız, iyi ki
yaşattınız. Çok güzel bir
şey bu. Manisa’mdan 500
tam puan alarak birinci çık-
mak. Nasıl bir duygu sizler-
den dinlemek istiyorum.
Çünkü bu başarıya şahsım
adına ben ulaşamadım.
Benim çocuklarım da ula-

şamadı. Herkese nasip ol-
mayan bir şey. Bu bir birlik-
teliğin, bir bütünlüğün, bir
hedefin başarısı. O yüzden
dolayı ben sizleri çok tebrik
ediyorum. Umarım bundan
sonraki yaşamınızda da
aynı başarıları devam etti-
rirsiniz, hem Manisa’ya
hem ülkeye çok faydalı
birer birey olursunuz. Bu
benim en büyük isteğim bu
olur. Emeklerinden dolayı
ailelerinize de teşekkür edi-
yorum.  Bu gururu sizlere
çocuklarınız yaşattı. Uma-
rım bundan sonraki üniver-
site olacak hayatınızda,
ondan sonra iş hayatınız
olacak, aynı başarılarınız
devam eder” dedi.  

“HER ZaMan 
YanInIZDa OLMaYa 
DEVaM EDECEĞiZ” 
Manisa Büyükşehir

Belediyesi olarak tüm öğ-
rencilerin her zaman ya-
nında olmaya devam
edeceklerini vurgulayan
Başkan Ferdi Zeyrek,

“Sizler Manisa’nın gururu-
sunuz. Hem eğitim hayatı-
nızda hem sosyal
hayatınızda ne gibi istekle-
riniz olursa lütfen çekin-
meden iletin. Biz sizlerin
her zaman yanınızda ol-
maya devam edeceğiz”
ifadelerini kullandı.  

BaŞaRILaRInI 
ÖĞREnCiLERDEn 

DinLEDi 
Başkan Ferdi Zeyrek,

daha sonra Türkiye birin-
cisi öğrenciler ve ailele-
riyle sohbet etti. Elde
ettikleri başarıları öğren-
cilerden dinleyen Başkan
Zeyrek, tercih süreçleri ve
yerleşmek istedikleri lise-
ler hakkında bilgiler aldı.
Tam puan almanın çok
güzel bir duygu olduğunu
belirten şampiyon öğren-
ciler de mutluluklarını
ifade etti. Başkan Ferdi
Zeyrek, ziyaretin sonunda
Türkiye birincisi öğrenci-
lere hediye takdim etti.
iHa

Başkan Zeyrek, Manisa'nın
LGS birincilerini ağırladı 

Başkan Zeyrek, Manisa'nın
LGS birincilerini ağırladı 
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MANİSA’NIN Salihli ilçe-
sinde jandarma ekipleri tarafın-
dan düzenlenen operasyonda
55 gram kubar esrar, 21 kök
kenevir ve 6.4 gram kubar
skunk ele geçirildi. Operas-
yonda 4 kişi gözaltına alındı.   

Uyuşturucu ile mücadele
çalışmalarını sürdüren Manisa İl
Jandarma Komutanlığına bağlı
Kaçakçılık ve Organize Suçlarla
Mücadele(KOM) Şube Müdür-
lüğü, Jandarma Asayiş Bölük
Komutanlığı ile Salihli İlçe Jan-
darma Komutanlığı JASAT,
Merkez ve Sart Karakol Komu-

tanlığı ekipleri, Başlıoğlu, Bah-
çecik, Çaypınar, Çaltılı, Cafer-
bey, Çavlu ve Karaağaç
Mahallelerinde operasyon dü-
zenledi. Operasyonda 55 gram
kubar esrar, 21 kök Hint ken-
eviri, 6,4gram kubar Skunk, 3
adet uyuşturucu kullanma apa-
ratı ile 1 adet ruhsatsız av tü-
feği ele geçirildi. 

Operasyonda ayrıca H.Ö.
(23), E.O.. Y(22), E.U. (52) ve
T.D. (32) gözaltına alındı. Gözal-
tına alınan 4 şüpheli şahsın iş-
lemlerinin devam ettiği
öğrenildi.  İHA

Manisa jandarmasından zehir
tacirlerine geçit yok: 4 gözaltı   
Manisa jandarmasından zehir
tacirlerine geçit yok: 4 gözaltı   

MANİSA'NIN Alaşehir ilçe-
sinde, emniyet ekipleri tarafın-
dan uyuşturucu ile mücadele
çalışmaları kapsamında 8 ad-
rese düzenlenen eş zamanlı
baskında gözaltına alınan 8
şüpheliden 5'i tutuklanarak ce-
zaevine gönderildi.  

Manisa İl Emniyet Müdürlü-
ğüne bağlı Narkotik Suçlarla
Mücadele Şube Müdürlüğü
Alaşehir Büro Amirliği ekiple-
rince "Uyuşturucu, Uyarıcı
Madde İmal ve Ticareti” yaptığı
değerlendirilen şahısların ika-
met ettiği 8 adrese eş zamanlı

operasyon düzenlendi. Yapılan
operasyonda; İ.A. (31),  A.E.
(28),  R.B (31), E.E.(32), S.M.S.
(24), H.B. (31), S.B. (34), Y.Ö.
(65) isimli 8 şüpheli şahıs yaka-
lanarak gözaltına alınırken, şa-
hısların yapılan ikamet ve iş yeri
aramalarında; 127 gram me-
tamfetamin maddesi, 1 adet
hasas terazi, 40 adet extasy
hap, 0,56 gram esrar maddesi,
4 adet sentetik ecza hapı,  2
adet içim aparatı,  2 adet ta-
banca, 1 adet av tüfeği ele ge-
çirildi. Emniyetteki işlemlerinin
ardından  adli makamlara sevk

edilen şahıslardan  İ.A. (31),
R.B (31), E.E.(32), H.B. (31) ve
S.B. (34) isimli 5 şahıs tutuk-
landı. S.M.S. (24) isimli şahıs

adli kontrol şartıyla serbest ka-
lırken, A.E. (28) ve  Y.Ö. (65)
isimli şahıslar da serbest bıra-
kıldı.  İHA

Alaşehir'de 8 adrese eş zamanlı uyuşturucu
baskını: 5 tutuklama 
Alaşehir'de 8 adrese eş zamanlı uyuşturucu
baskını: 5 tutuklama 

MANİSA’NIN Salihli
ilçesinde çeşitli suçlar-
dan aranan ve 20 yıl 20
gün kesinleşmiş hapis
cezası bulunan hü-
kümlü, jandarma ekip-
leri tarafından
yakalandı.   

Nitelikli suçlardan
aranan şahısların yaka-

lanmasına yönelik çalış-
malarını sürdüren Ma-
nisa İl Jandarma
Komutanlığına bağlı Sa-
lihli İlçe Jandarma Ko-
mutanlığı ekipleri, çeşitli
suçlardan aranan ve ke-
sinleşmiş 20 yıl 20 gün
hapis cezası olan firari
şüpheli G.A.’nıın (26)

Sart Mahallesi’nde sak-
landığını tespit etti.
Şüpheli düzenlenen
operasyonla kıskıvrak
yakalanıp, gözaltına
alındı. Şüpheli G.A. Jan-
darmadaki işlemlerinin
ardından Salihli T Tipi
Kapalı Ceza İnfaz Kuru-
muna teslim edildi.  İHA

20 yıl hapis cezası vardı, Manisa’da yakalandı   MANİSA’NIN Akhisar ilçesinde polis ekiplerince şüphe
üzerine durdurulan araçtan 8 bin 400 adet sentetik uyuştu-
rucu hap ele geçirildi.  

Manisa İl Emniyet Müdürlüğü Narkotik Suçlarla Müca-
dele Şube Müdürlüğü Akhisar Narkotik Suçlarla Mücadele
Büro Amirliği ekiplerince yapılan çalışmalar sonucu, İzmir-Ba-
lıkesir otobanı Çobanhasan mevkii üzerinde durdurulan
araçta yapılan aramada 8 bin 400 adet sentetik uyuşturucu
hap ele geçirildi. Konu ile ilgili gözaltına alınan aracın sürü-
cüsü Ç.Ç. (45) çıkarıldığı adli makamlar tarafından tutuklandı.
İHA

Durdurulan araçtan 
uyuşturucu hap ele geçirildi 
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Sağlık için bitter çikolata tercihi önemli: 
“Keyif alırken sağlığınızı koruyun”

diYetisYen Gamze Çaka-
loğlu, kaliteli ve doğru miktarda
çikolata tüketimin önemini vur-
guladı. Çakaloğlu, sağlıklı bi-
reyler için günde 20-30 gram
bitter çikolata tüketiminin
makul bir miktar olarak kabul
edildiğini söyledi.   

7 Temmuz 1550'de kakao
çekirdeklerinin Avrupa'ya ilk
kez gelişi üzerine her yılın 7
Temmuz günü, Dünya Çikolata
Günü olarak kutlanıyor. Çikola-
tanın sağlığa faydası olduğu
kadar fazla miktarda tüketildiği
takdirde zararları da ortaya çı-
kabiliyor. 

Klinik Beslenme ve Diyet
Uzmanı Gamze Çakaloğlu, çi-
kolatanın faydalarından, hangi
ürünlerin tercih edilmesi gerek-
tiğine kadar merak edilenleri
yanıtladı. 

Kaliteli ve yüksek kakao
oranına sahip çikolataların ter-
cih edilmesini söyleyen Çaka-
loğlu, “7 Temmuz Çikolata
Günü, çikolatanın keyfini çıkar-
mak için harika bir fırsat.
Ancak, çikolata tüketirken dik-
katli olmak önemlidir. Kaliteli ve
yüksek kakao oranına sahip (en
az yüzde 60 kakao içeren bit-
ter) çikolataları tercih etmek,
hem lezzet hem de sağlık açı-
sından daha faydalı olacaktır.
20 gram bitter çikolatanın yak-
laşık 100 kalori olduğunu hatır-
layıp, kan şekeri dengesi için
yanında süt veya badem gibi
protein kaynağı besinlerle tü-
ketmek iyi bir seçenek olabilir.
Çikolatayı ölçülü miktarlarda
tüketmek, keyif alırken sağlığı-
nızı korumanıza yardımcı olur”
dedi. 

“bitter çikolata
magnezYum açısından 

zengin bir kaYnaktır” 
Bitter çikolatanın faydala-

rından söz eden Çakaloğlu,
“Çikolatanın faydaları arasında,
özellikle bitter çikolata, antiok-
sidanlar açısından zengindir.

Bitter çikolatanın sağlığa olan
faydaları üzerine yapılan araş-
tırmalar gerçekten ilginç bulgu-
lar ortaya koymaktadır. Bitter
çikolatanın yüksek antioksidan
ve flavonoid içeriği sayesinde
antioksidan kapasitesi arttırıla-
bilir.

Antioksidanlar vücudu ser-
best radikallerin neden olduğu

hasarlardan koruyabilir, bu da
genel sağlık için önemli bir ko-
ruma sağlar. Ayrıca, bitter çiko-
lata magnezyum açısından
zengin bir kaynaktır.

Magnezyumun yeterli alımı
kas krampı, yorgunluk, depres-
yon ve sinirlilik gibi durumları
hafifletebilir. Buna ek olarak,
yapılan bazı araştırmalar stresin
neden olduğu fiziksel denge-
sizliklere karşı bitter çikolatanın
destek sağladığını göstermek-
tedir.

Stres yönetiminde yardımcı
olabilecek bu etkiler, genel sağ-
lığı olumlu yönde etkileyebilir”
diye konuştu.  

“doğru miktarda ve 
uYgun kalitede 

tüketilmeli” 
Bitter çikolatanın hormon

düzeylerini düzenleyici etkisi
üzerine yapılan çalışmaların
dikkat çekici olduğunu söyle-
yen Çakaloğlu, “Özellikle bel
çevresi yağlanması ile bağlantılı
hormon artışını azaltmada

olumlu bir rol oynayabileceği
öne sürülmüştür. Son olarak,
bitter çikolatanın içerdiği bile-
şenler, özellikle serotonin salını-
mını artırarak mutluluk hissi
sağlamaya yardımcı olabilir.
Aynı zamanda kan basıncını
düşürüp kalp-damar sisteminin
rahatlamasına katkıda buluna-
bilir. Bu etkiler, çikolatanın içer-
diği flavonoidlerin ve
antioksidanların sağladığı fay-
dalardan kaynaklanmaktadır.
Ancak, bu faydaları elde ede-
bilmek için doğru miktarlarda
ve uygun kalitede bitter çiko-
lata tüketmek önemlidir. Aşırıya
kaçmadan, dengeli bir şekilde

tüketildiğinde bitter çikolata
sağlık için faydalı olabilir” ifade-
lerini kullandı. 

“aşırı çikolata 
tüketimi 

bağımlılığa neden 
olabilir” 

Sağlık açısından dikkat
edilmesi gereken yönlerini anla-
tan Çakaloğlu, “Öte yandan çi-

kolatanın keyif veren lezzetiyle
birlikte, sağlık üzerinde dikkat
edilmesi gereken etkileri de
vardır. Ölçülü tüketmek önemli-
dir, özellikle kalp sağlığı, şeker
hastalığı veya kolesterol sorunu
olanlar için diyetisyen önerile-
rine uygun şekilde tüketilmeli-
dir.Aşırı çikolata tüketimi
bağımlılığa neden olabilir ve
sağlıksız beslenme alışkanlıkla-
rına yol açabilir. 

Çikolatanın içeriği (yağ ve
kakao oranı), etkilerini belirler,
bu nedenle türünü seçerken
dikkat etmek gereklidir. Sağlıklı
alternatifler de düşünülebilir,
böylece mutluluk hissi sağlar-

ken sağlığı da korumak müm-
kün olabilir” şeklinde konuştu.  

“güvenilir
markaları tercih 

etmek 
önemlidir” 

Çikolata satın alırken dik-
kat edilmesi gerekenleri söyle-
yen Çakaloğlu, “Bitter çikolata
seçiminde dikkatli olmak büyük
önem taşır.

Özellikle Consumer Re-
ports'un raporunda bahsedilen
kadmiyum ve kurşun gibi ağır
metallerin yüksek seviyelerde
bulunması, tüketiciler için en-
dişe verici bir durumdur. Bu
metallerin uzun süreli ve dü-
zenli maruz kalımı sağlık açısın-
dan ciddi riskler oluşturabilir.
Gıda güvenliği konusunda bi-
linçli olmak, etiketleri doğru
okumak ve güvenilir markaları
tercih etmek önemlidir. Bazı
markalar üretim süreçlerinde
daha sıkı kalite kontrolü yapa-
bilir ve ağır metal içeriğini mini-
mize etmek için çaba
gösterebilir. 

Ancak, her zaman için tüke-
tici olarak etiketlerdeki bilgileri
kontrol etmek ve güvenilir kay-
naklardan bilgi edinmek önem-
lidir. Beslenme uzmanları,
tüketicilerin gıda okuryazarlığını
geliştirmelerini ve sağlık açısın-
dan potansiyel riskleri azaltma-
larını önerir. Bu tür raporlar,
tüketicilerin daha bilinçli ve
sağlıklı seçimler yapmalarına
yardımcı olabilir” dedi. 

“sağlıklı bireYler
günde 20-30 gram bitter 

çikolata tüketebilir” 
Kimlerin, hangi ölçüde çi-

kolata tüketmesi gerektiğiyle il-
gili bilgi veren Çakaloğlu,
“Çikolata tüketimi konusunda
herkesin dikkatli olması gerekir.
Özellikle diyabet, obezite veya
kalp hastalığı gibi kronik rahat-
sızlıkları olan kişiler, çikolata tü-
ketimini sınırlamalı ve
diyetisyen tavsiyelerine uymalı-

dır. Genel olarak, sağlıklı birey-
ler için günde 20-30 gram (yak-
laşık 2-3 kare) bitter çikolata
tüketimi makul bir miktar olarak
kabul edilebilir. Fazla tüketim
ise kilo alımına, kan şekeri sevi-
yelerinde dengesizliklere ve ba-
ğımlılık benzeri etkiler
oluşturabilir” dedi. 

“kalp sağlığı için 
önemli bir faYda 

sağlaYabilir” 
Bitter çikolatanın az bilinen

faydalarından söz eden Çaka-
loğlu, “Flavonoidler, kan akışını
artırarak beyin fonksiyonlarını
destekleyebilir. Özellikle bilişsel
yetenekleri iyileştirme potansi-
yeli taşır. Flavonoidlerin antiok-
sidan özellikleri, beyin
hücrelerini serbest radikallerin
zararlı etkilerine karşı koruyabi-
lir. Flavonoidlerin yanı sıra çiko-
latanın içerdiği diğer bileşenler
de kan damarlarının genişleme-
sine yardımcı olabilir. 

Bu da kan akışının artma-
sına ve dolayısıyla beyin ve
vücut genelindeki oksijen ve
besin maddelerinin daha etkin
bir şekilde taşınmasına katkı
sağlayabilir. Düzenli ve ölçülü
tüketim durumunda, bitter çi-
kolatanın kan basıncını düşür-
meye yardımcı olabileceği
gözlemlenmiştir. 

Bu, kalp sağlığı için önemli
bir fayda sağlayabilir. Ancak,
bu faydaları elde etmek için
doğru miktarlarda ve kalitede
bitter çikolata tüketmek önem-
lidir. Aşırıya kaçmadan, dengeli
bir beslenme içinde çikolatanın
yer alması, sağlık üzerinde
olumlu etkiler gösterebilir” ifa-
delerini kullandı. 

Çikolata tüketiminde
önemli olanın, kaliteli ve doğru
miktarda tüketmek olduğunun
altını çizen Diyetisyen Gamze
Çakaloğlu, her şeyde olduğu
gibi, dengeli ve bilinçli tüketi-
min sağlığı korumanın anahtarı
olduğunu söyledi. iha           

Yaz mevsiminde sağlıklı beslenme 
için önemli tavsiyeler

Yaz mevsiminde sıcakların
artması ile bilinçsiz beslenme-
nin sebep olabileceği hastalık-
lardan kaçınılması için
uyarılarda bulunan Dr. Hüseyin
Sarıkaya, rota virüsünden ko-
runmak için dikkat edilmesi ge-
reken hususlar ile ilgili bilgi
verdi.  

Yaz mevsiminde artan sı-
caklık, sağlık sorunlarını da be-
raberinde getirebiliyor. Yaz
mevsiminde su tüketimi ve
beslenme vücudun korunma-
sında büyük önem taşıyor. Yağlı
kızartmalardan uzak durulması
gerektiğini belirten uzmanlar,
sebze tüketiminin önemine dik-
kat çekiyor. Dr. Hüseyin Sarı-
kaya da yaz mevsiminde dikkat
edilmesi gereken hususlarla il-
gili bilgilendirmelerde bulundu.
Günde en az 1,5 litre su içilme-

sinin gerektiğini belirten Sarı-
kaya, yaz mevsiminde rota vi-
rüsünden kaynaklalanan
ishallerden korunmak için de
hijyenin büyük önem taşıdığına
dikkat çekti.   

“Yaz aYlarında Yağlı 
besinlerin ve Yağda

kızartmaların
tüketiminden 
kaçınılmalı” 

Besinleri kızartmak yerine
suda haşlamanın daha sağlıklı
olacağını belirten Sarıkaya,
“Kahvaltı günün en önemli
öğünüdür. Yaz aylarında yapıla-
cak kahvaltıda az yağlı peynir-
ler, zeytin ve taze sebzeler
bulunmalı, kafein içeren içe-
cekler yerine süt, taze meyve
suyu, ıhlamur ve kuşburnu gibi
bitki çayları tercih edilmelidir.
Yaz aylarında yağlı besinlerin

ve yağda kızartmaların tüketi-
minden kaçınılmalı, yemeklerde
bitkisel sıvı yağların kullanımı,
yemekleri pişirirken kızartma ve
kavurma yerine haşlama, ız-
gara, kendi suyunda veya az
suda pişirme gibi sağlıklı pi-
şirme yöntemleri uygulanmalı-
dır.

Yaz aylarında vücut diren-
cini artırmak ve vücuda yeterli
miktarda vitamin ve mineral
alınmasını sağlamak için sebze
ve meyve çeşitlerinden yararla-
nılması önemlidir.

Günde 5 porsiyon taze
sebze ve meyve tüketilmesi ge-
rekir” dedi. 

“sıvı alımının 
karşılanmasında

kahve, çaY ve gazlı 
içecekler tercih 

edilmemeli" 

Tatılı tüketiminin azaltılması
gerektiğini kaydeden Sarıkaya,
“Kan şekerini hızla yükselten ve
hızlı düşüren besinlerin tercih
edilmemeli, beyaz ekmek pirinç
yerine tam buğday ekmek, ma-
karna, bulgur gibi lifli besinlerin
tüketilmesine özen gösterilme-
lidir. 

Enerjisi yüksek basit kar-
bonhidrat olan saf şeker ve şe-
kerli besinlerin tüketimi
azaltılmalıdır. Hamur tatlıları
yerine sütlü tatlılar tercih edil-
melidir. Ayrıca yaz aylarında
egzersiz ve spor yapılırken kış
aylarına göre daha fazla sıvı
kaybı yaşanacağı için egzer-
size başlamadan 15 dakika
önce 1-1.5 bardak, egzersiz
sırasında ise 10-15 dakikada
bir yarım bardak su içmek ge-
reklidir.

Ayrıca ter ile kaybedilen
minerallerinde yerine konul-
ması açısında ayran da tüketi-
lebilir. Bunun yanında
vücudun ihtiyacında fazla su
tüketmesi de böbreklerin zarar
görmesine ve vücutta ödem
oluşmasına sebep olabileceği
unutulmamalıdır. 

Terleme ile artan sıvı ve mi-
neral kaybının önlenmesi için
yeterli sıvı alımı önemlidir. 

Ayrıca, yaşamın her döne-
minde yeterli sıvı alımı vücutta
oluşan toksinlerin  atılması,
vücut fonksiyonlarının düzenli
çalışmasında, metabolizma
dengesinin sağlanmasında ve
vücutta pek çok biyokimyasal
reaksiyonun gerçekleşme-
sinde son derece önemli rol
oynamaktadır. 

Bu nedenle, her gün en az
1,5-litre su içilmeli, sıvı alımı-
nın karşılanmasında kahve,
çay ve gazlı içecekler yerine
yarım yağlı süt, ayran, doğal
maden suyu ve taze sıkılmış
meyve suyu gibi içecekler ter-
cih edilmelidir” diye konuştu. 

“Yaz aYlarında
dışarıda ve açıkta 

satılan YiYeceklerin, 
tüketiminden
kaçınılmalı” 

Hijyenin önemine de de-
ğinen Sarıkaya, “Besin zehir-
lenmeleri, halk sağlığını
yakından ilgilendiren ve özel-
likle yaz aylarında artan hasta-
lıklardan biridir. 

Genellikle hafif seyirli ve
kısa süreli hastalıklar olmala-
rına karşı, zehirlenmeye yol
açan besinle ve kişiyle ilgili
bazı faktörler hastalığın zaman

zaman daha ağır seyretmesine
hatta ölümcül olmasına yol
açabilmektedir. 

Özellikle yaz aylarında dı-
şarıda ve açıkta satılan yiye-
ceklerin, tüketiminden
kaçınılmalı, çabuk bozulan po-
tansiyel riskli besinler açıkta
bekletilmemeli, besinlerin ha-
zırlanması ve pişirilmesi aşa-
malarında hijyen kurallarına
özen gösterilmelidir. 

Yaz aylarında özellikle rota
virüslerden kaynaklanan,
bebek ve çocuklarda yaygın
olarak görülen ishallerin ön-
lenmesinde el temizliği ile
sebze ve meyveleri yemeden
önce iyice yıkamak çok
önemli olup, ishali olanlar bol
sıvı tüketmeye özen göstere-
rek en yakın sağlık kuruluşuna
başvurmalıdır” şeklinde ko-
nuştu. iha 
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YunuseMre Belediyespor’un  milli judo-

cusu Sümeyye Kaya, Gençler Avrupa Judo

Kupası’nın finalinde Alman rakibi Tayla Grauer’i

mağlup ederek şampiyon oldu.

Yunusemre Belediyespor’un milli judocusu

Sümeyye Kaya, Çekya’nın Prag şehrinde dü-

zenlenen Gençler Avrupa Judo Kupası’nda 70

kiloda altın madalya kazandı. 

Yunusemre Belediyespor Kulübü de spor-

cusunu şu sözlerle tebrik etti:“Yunusemre Be-

lediyesporumuzun başarılı judocusu Sümeyye

Kaya, Çekya'nın Prag şehrinde düzenlenen

Gençler Avrupa Judo Kupası'nın 70 kilo fina-

linde karşılaştığı Alman rakibi Tayla Grauer'i

yenerek altın madalya kazandı. Sporcumuzu

ve antrenörlerimizi tebrik ederiz. Bravo Sü-

meyye, gururumuzsun!”

Manisalı Sümeyye Avrupa kupası şampiyonu!

Geleceğin yıldızlarının ye-

tiştiği ve yetenekli oyuncuların

keşfedildiği Manisa Futbol Kulü-

bü’nün Futbol Okulları ve Kaleci

Okulu kayıtları başladı. Futbol

Okulları ve Kaleci Okulu, eğitim-

lerine 8 Temmuz Pazartesi günü

(bugün) başlayacak. Son dö-

nemde Akademisinden çıkardığı

ve Türk futboluna kazandırdığı

isimlerle dikkat çeken Manisa

Futbol Kulübü Futbol Okulları ka-

yıtları başladı. 5-14 yaş arasın-

daki sporcuların kayıt

yaptırabileceği Futbol Okulları,

Manisa merkezde bulunan 5 sa-

hada hizmet verecek. 8 Temmuz

Pazartesi günü başlayacak olan

Futbol Okulları’nın kayıt ücreti ise

500 TL. 

Kayıt yaptırmak isteyen fut-

bolcu adayları kayıt için; Fatih

Anadolu Lisesi Halı Sahası’nda

bulunan kayıt bürosuna danışabi-

lir veya 0532 781 63 83 numaralı

telefondan detaylı bilgi alabilirler.

KALECİ OKULU’NDA 
KAYITLAR BAŞLADI

Manisa Futbol Kulübü, yete-

nekli kaleci adaylarını Türk futbo-

luna kazandırmak için de

çalışmalarını başlattı. 5-14 yaş

arasındaki sporcuların kayıt yap-

tırabileceği Kaleci Okulu, 8 Tem-

muz Pazartesi günü Polinas

Meslek Lisesi Halı Sahası’nda

eğitimlerine başlayacak. Kaleci

Okulu’nun kayıt ücreti ise 600 TL.

Kaleci Okulu’nun kayıtları için;

Fatih Anadolu Lisesi Halı Sa-

hası’nda bulunan kayıt bürosuna

danışabilir veya 0532 781 63 83

numaralı telefondan detaylı bilgi

alabilirsiniz.

Manisa FK Futbol Okulları’nda kayıt başladı 

Manisa Futbol Kulübü, yeni sezon hazırlıklarına dün ger-

çekleştirdiği çift antrenmanla devam etti.

Manisa Futbol Kulübü, Trendyol 1. Lig 2024-2025 sezonu

hazırlıklarını dün gerçekleştirdiği çift antrenmanla sürdürdü.

Fikri Bayrıl Spor Tesisleri’nde Teknik Direktörü Çağdaş Çavuş

yönetiminde gerçekleşen sabah antrenmanında siyah-beyazlı-

lar, salonda kuvvet çalışması yaptı.

Siyah-beyazlılar, akşam antrenmanında ise ısınma hareket-

lerinin ardından dar alan top kapma ve pas çalışması yaptı.

Antrenman taktik çalışmayla sona erdi. 

Manisa FK
taktik çalıştı

Cansu MERİÇCansu MERİÇ

Cansu MERİÇCansu MERİÇ

Cansu MERİÇCansu MERİÇ


